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Rada Powiatu Łukowskiego 

Protokół sesji nr XI/2024 

 

Sesja Rady Powiatu Kadencji VII odbyła się 20 grudnia 2024 r. 

Nazwa posiedzenia: XI sesja Rady Powiatu Łukowskiego  

Miejsce posiedzenia: sala konferencyjna Starostwa Powiatowego ul. Piłsudskiego 17, Łuków  

Posiedzenie prowadził Przewodniczący Rady Karol Ciołek 

Sesja trwała: od 10:00 do 12:31. 

Było obecnych: 20 na 23 radnych.  

 

Lista gości na posiedzeniu:  

1. Jerzy Siwiec – Sekretarz Powiatu 

2. Wodyk-Netczuk Monika – Skarbnik Powiatu  

3. Szczygieł Ryszard – Radny Województwa Lubelskiego 

4. Furtak Tomasz – Autor Programu Ochrony Środowiska  

5. Orzeł Dariusz – Zastępca dyrektora ds. Inwestycji SP ZOZ w Łukowie  

6. Madoń Tomasz – Prezes PKS w Łukowie S.A  

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Proszę Państwa, za chwileczkę zaczniemy, ale jak pewnie 

Państwo zauważyli, już niejako tradycją staje się to, że przed sesją odbywa się uroczystość, na której zostaje 

uhonorowany mieszkaniec albo mieszkańcy naszego powiatu. No i tym razem tradycji staje się zadość. 

Chciałbym, byśmy wszyscy tutaj uczcili wielki sukces, jaki odnotowała uczennica Zespołu Szkół nr 2, Julia 

Jeżak. Otóż Julia startowała w prestiżowym ogólnopolskim konkursie barmańskim Monin Cup Junior 2024. 

Poproszę Julię wraz z opiekunem, panem Dariuszem Olszewskim. Zapraszam. No i oczywiście pana starostę 

proszę również o wręczenie nagrody. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Szanowni Państwo, jak widzicie dzisiaj bardzo ciekawa postać, 

nasza uczennica, Zespół Szkół numer 2. Pan dyrektor się cieszy, zapraszamy dyrektora też do nas. Myślę, że 

to powód do dumy. Konkurencja nietypowa, więc ja proponuję, żeby tutaj laureatka opowiedziała kilka 

słów Państwu o tym, w czym startowała i jakie to trofeum zdobyła.  

Uczennica ZS Nr 2 Julia Jerzak: A więc wzięłam udział w konkursie Monin Cup Junior. Konkurencja 

składała się z półfinału i finału. W półfinale zrobiłam autorski koktajl o smaku odmładzający ogród. Był 

oceniany pod względem technicznym oraz pod względem smaku, zapachu oraz wyglądu. Później przeszłam 

do finału razem z trójką innych uczestników i miałam do zrobienia lemoniadę. Było pięć minut na 

przygotowanie i wymyślenie smaku lemoniady, więc stwierdziłam, że zrobię zieloną, taką, lubię zielony. 

Później byłam dość zszokowana, jak się dowiedziałam, że wygrałam, bo nie spodziewałam się, że za 

pierwszym razem mi się uda od razu i bardzo się cieszę. I oczywiście chciałabym podziękować sorowi 

Olszewskiemu za przygotowanie mnie oraz panu dyrektorowi, bo cieszę się, że mogę chodzić do tej szkoły. 

To była szkoła moich marzeń.  

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Znakomicie. Proszę Państwa, wspólnie z laureatką 

przygotowaliśmy dla Was niespodziankę, bo Państwo za chwilę skosztujecie tego zwycięskiego koktajlu. 

Mieliśmy tylko problem, bo… w czasie sesji. Zresztą na sesji rządzi przewodniczący. Za chwilę ustalimy. 

Szanowni Państwo, mieliśmy tylko jeden problem, bo media podały, że to był zwycięski drink. I jak tu podać 

drinka na sesji, kiedy jest zakaz spożywania? 
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Radna Danuta Bosek: Jest to drink bezalkoholowy.  

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Dokładnie, tak będzie. Tak, Julio? Gratulujemy jeszcze raz 

bardzo serdecznie i tu jeszcze skromny upominek dla Ciebie.  

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Ja tylko dodam, tak jak Pan Starosta wspomniał, że to jest napój 

bezalkoholowy, a więc za chwileczkę oddamy się degustacji.  

Za chwileczkę rozpoczniemy sesję, ale dajmy szansę młodym ludziom, by zaprezentowali swoje 

umiejętności, a później sądzę, że nic nie stoi na przeszkodzie, żeby sesję rozpocząć, a Państwo będą się 

delektować tym napojem. Bardzo dziękuję za ten fantastyczny poczęstunek. Jeszcze raz serdecznie 

gratulujemy Ci Julio, wszystkiego dobrego. 

Proszę Państwa taka wiadomość z ostatniej chwili, tym razem niestety bardzo przykra. Jeśli Państwo 

nie zgłoszą sprzeciwu to chciałbym prosić o chwilę ciszy, oczywiście wstaniemy. Dostaliśmy informację, że 

zmarła mama naszego kolegi Jacka Krzyszczaka więc w geście solidarności z kolegą uczcijmy chwilą ciszy 

pamięć zmarłej.  

Chwila ciszy. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję.  

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności i przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Otwieram XI sesję Rady Powiatu Łukowskiego zwołaną na 

podstawie paragrafu 19 ustęp 1 statutu Powiatu Łukowskiego. Serdecznie witam Państwa radnych, witam 

zaproszonych gości. Mam nadzieję, że wszyscy Państwo się już zalogowali do systemu, byśmy mogli 

sprawdzić kto uczestniczy w obradach i czy obrady są prawomocne.  

Proszę o potwierdzenie obecności.  

Głosowano w sprawie: Sprawdzenie obecności 

Wyniki głosowania: OBECNY: 20, NIEOBECNY: 3 

Wyniki imienne: 

OBECNY (20) Danuta Bosek, Barbara Chadaj, Karol Ciołek, Maciej Cybulski, Krzysztof Głuchowski, Longin 

Kajka, Jerzy Kędra, Janusz Kozioł, Tomasz Kruk, Henryk Lipiec, Ilona Ochmańska, Sławomir Rzymowski, 

Przemysław Suchodolski, Dariusz Szustek, Krzysztof Szczęśniak, Wojciech Szczygieł, Lucjan Szekalis, 

Andrzej Wisiński, Krzysztof Woliński, Agata Zabielska 

NIEOBECNY (4) Urszula Chruściel, Jacek Krzyszczak, Włodzimierz Wolski 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Obecność potwierdziło 20 radnych na 23 według 

ustawowego składu. Stwierdzam w związku z tym, że obrady są prawomocne.  

Poproszę Państwa ponownie o powstanie. Zgodnie z uchwałą Rady Powiatu, Rady Gminy i Rady 

Miasta Łuków z dnia 29 kwietnia 2011 roku rozpocznijmy sesję od chwili zadumy i refleksji poświęconej 

wspomnieniu słów z papieskiego nauczania stanowiących osobiste motto radnego.  

Chwila ciszy. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Szanowni Państwo tradycyjnie już otrzymali Państwo 

porządek dzisiejszej sesji stosownie wcześnie wraz z materiałami, które pozwolą nam przeprowadzić 
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dzisiejszą debatę. Przypomnę, że nie głosujemy nad porządkiem obrad, natomiast istnieje możliwość 

dokonania zmian w tym porządku, traktuje o tym paragraf 25 ustęp 4 statutu. Zacytuję: że z wnioskiem o 

zmianę porządku obrad może wystąpić radny, komisja, klub radnych albo zarząd powiatu. I dostałem tutaj 

takie dwie informacje, że będą propozycje dotyczące zmiany porządku. Jedna zgłoszona przez zarząd i 

poproszę za chwilę pana starostę, żeby zgłosił zagadnienie, które chciałby, żeby znalazło się w porządku 

obrad. Drugi wniosek pochodzi od komisji skarg, wniosków i petycji. W tym momencie poproszę oczywiście 

po panu staroście, pana radnego Lucjana Szekalisa – wiceprzewodniczącego komisji. Bardzo proszę Panie 

Starosto. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni, Szanowni 

Goście, chciałbym zgłosić jako punkt dziewiąty do porządku obrad projekt uchwały zmieniający uchwałę w 

sprawie nadania statutu Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej w Łukowie.  

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo i proponuję, byśmy od razu przegłosowali tę 

propozycję. Przypomnę, że to zagadnienie znajdzie się w porządku obrad, jeśli uzyska przynajmniej 12 

głosów za wprowadzeniem zagadnienia, czyli obowiązuje w tym momencie zasada głosowania 

bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. Zatem zapytuję państwa, kto z państwa jest za 

wprowadzeniem do porządku obrad zagadnienia zgłoszonego przez zarząd, pana starostę, podjęcie 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki 

Zdrowotnej w Łukowie. Zarządzam głosowanie. 

Głosowano w sprawie: Rozszerzenie porządku obrad o punkt: Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie nadania Statutu Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej w Łukowie 

Wyniki głosowania: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (20) Danuta Bosek, Barbara Chadaj, Karol Ciołek, Maciej Cybulski, Krzysztof Głuchowski, Longin Kajka, 

Jerzy Kędra, Janusz Kozioł, Tomasz Kruk, Henryk Lipiec, Ilona Ochmańska, Sławomir Rzymowski, 

Przemysław Suchodolski, Krzysztof Szczęśniak, Wojciech Szczygieł, Lucjan Szekalis, Dariusz Szustek, 

Andrzej Wisiński, Krzysztof Woliński, Agata Zabielska 

NIEOBECNI (3) Urszula Chruściel, Jacek Krzyszczak, Włodzimierz Wolski 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Zamykam głosowanie. Za umieszczeniem w 

porządku obrad zagadnienia zgłoszonego przez pana starostę opowiedziało się 20 radnych, głosów 

przeciwnych, wstrzymujących się nie było. Stwierdzam, że punkt podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie nadania statutu Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej w Łukowie zostaje 

umieszczony w porządku obrad jako punkt dziewiąty porządku. I proszę teraz, by głos zabrał 

Wiceprzewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, pan radny Lucjan Szekalis. Proszę uprzejmie.  

Wiceprzewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, pan radny Lucjan Szekalis: Szanowni 

Państwo, Wysoka Rado, wnioskuję o wprowadzenie, jako punkt dziesiąty projektu uchwały Rady Powiatu 

w sprawie uznania się za niewłaściwą do rozpatrzenia skargi.  

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Państwo mieli szansę zapoznać się z 

projektem uchwały i z uzasadnieniem, więc nie będę pana przewodniczącego w tej chwili pytał o szczegóły. 

Natomiast w momencie, kiedy, jeśli państwo oczywiście zdecydują, by punkt znalazł się w porządku obrad, 

jeśli będzie taka konieczność, to ponownie poproszę pana przewodniczącego, by ten temat przybliżył. W 
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takim razie zarządzam głosowanie. Kto z państwa jest za umieszczeniem w porządku obrad zagadnienia 

zgłoszonego przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji, podjęcie uchwały w sprawie uznania się za 

niewłaściwą do rozpatrzenia skargi?  

Głosowano w sprawie: Rozszerzenie porządku obrad o punkt: Podjęcie uchwały w sprawie uznania się za 

niewłaściwą do rozpatrzenia skargi. 

Wyniki głosowania: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (20) Danuta Bosek, Barbara Chadaj, Karol Ciołek, Maciej Cybulski, Krzysztof Głuchowski, Longin Kajka, 

Jerzy Kędra, Janusz Kozioł, Tomasz Kruk, Henryk Lipiec, Ilona Ochmańska, Sławomir Rzymowski, 

Przemysław Suchodolski, Krzysztof Szczęśniak, Wojciech Szczygieł, Lucjan Szekalis, Dariusz Szustek, 

Andrzej Wisiński, Krzysztof Woliński, Agata Zabielska 

NIEOBECNI (3) Urszula Chruściel, Jacek Krzyszczak, Włodzimierz Wolski 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Zamykam głosowanie. Za umieszczeniem w 

porządku obrad zagadnienia zgłoszonego przez komisję opowiedziało się 20 radnych, głosów przeciwnych, 

wstrzymujących się nie było. Stwierdzam, że w punkcie 10 porządku obrad znajdzie się punkt podjęcia 

uchwały w sprawie uznania się za niewłaściwą do rozpatrzenia skargi. Czy są jeszcze jakieś propozycje zmian 

w porządku? Nie dostrzegam, w związku z tym zgodnie z wymogami odczytam porządek dzisiejszej sesji. 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności i przedstawienie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z X sesji Rady Powiatu Łukowskiego. 

3. Informacja Starosty z działalności Zarządu Powiatu Łukowskiego. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Łukowskiego. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Łukowskiego na 2025 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Łukowskiego na 

lata 2025-2029". 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Powiat Łukowski umowy na 

świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego na liniach komunikacyjnych o 

charakterze użyteczności publicznej z PKS w Łukowie S.A. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia Powiatu Łukowskiego z Lubelskiej Regionalnej Organizacji 

Turystycznej w Lublinie. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania Statutu Samodzielnemu Publicznemu 

Zakładowi Opieki Zdrowotnej w Łukowie 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uznania się za niewłaściwą do rozpatrzenia skargi. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Adamów z przeznaczeniem na 

realizację zadania pn. „Rewitalizacja centrum Woli Gułowskiej”. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Łukowskiego na 2024 rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Łukowskiego. 

14. Sprawy różne i wolne wnioski. 

15. Zakończenie obrad. 

 2. Przyjęcie protokołu z X sesji Rady Powiatu Łukowskiego. 

  Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Przystępujemy do realizacji punktu drugiego, czyli przyjęcie 

protokołu z X Sesji Rady Powiatu. Zgodnie z procedurą protokół był udostępniony Państwu, wyłożony w 
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Biurze Rady Powiatu. Był również zamieszczony w wersji elektronicznej, tak by mieszkańcy mogli się z nim 

zapoznać. Do dzisiejszej sesji, do chwili obecnej nie wpłynęły do mnie żadne wnioski, by dokonać jakichś 

poprawek, czy zmian w protokole. W tej sytuacji poddaję pod głosowanie protokół z X Sesji Rady Powiatu. 

Zarządzam głosowanie. Kto z Państwa jest za przyjęciem protokołu? Poproszę o oddanie głosu za. 

 Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z X sesji Rady Powiatu Łukowskiego. 

Wyniki głosowania: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: ZA (20) Danuta Bosek, Barbara Chadaj, Karol Ciołek, Maciej Cybulski, Krzysztof 

Głuchowski, Longin Kajka, Jerzy Kędra, Janusz Kozioł, Tomasz Kruk, Henryk Lipiec, Ilona Ochmańska, 

Sławomir Rzymowski, Przemysław Suchodolski, Krzysztof Szczęśniak, Wojciech Szczygieł, Lucjan Szekalis, 

Dariusz Szustek, Andrzej Wisiński, Krzysztof Woliński, Agata Zabielska 

NIEOBECNI (3) Urszula Chruściel, Jacek Krzyszczak, Włodzimierz Wolski 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Zamykam głosowanie. Za przyjęciem 

protokołu z X Sesji opowiedziało się 20 radnych. Głosów przeciwnych, wstrzymujących się nie było. 

Stwierdzam, że protokół z X Sesji Rady Powiatu Łukowskiego został przez Wysoką Radę przyjęty. 

3. Informacja Starosty z działalności Zarządu Powiatu Łukowskiego. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Punkt trzeci porządku obrad. Informacja Starosty z działalności 

Zarządu Powiatu Łukowskiego. Stosowną informację, jak zwykle obszerną, szczegółową, wnikliwą wraz z 

pewnymi zmianami Państwo radni otrzymali. Ale zapytam Pana Starostę już tradycyjnie, czy chciałby tę 

informację uzupełnić, rozwinąć, czy też przejdziemy ewentualnie do dyskusji. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Ja Panie Przewodniczący tradycyjnie odpowiem, że jeśli 

Państwo radni będą mieli jakiekolwiek zapytania, to ja i Zarząd jesteśmy do dyspozycji. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dobrze, dziękuję. Wobec tego otwieram dyskusję. Kto z 

Państwa chciałby skierować zapytanie do Pana Starosty bezpośrednio, czy do Zarządu? Przypomnę, że 

pytania mają dotyczyć prac Zarządu między sesjami. Proszę uprzejmie. Bardzo proszę Pan Radny Lucjan 

Szekalis. 

Radny Lucjan Szekalis: Szanowni Państwo, Wysoka Rado. Mam jedno pytanie. W punkcie 10 

sprawozdania jest napisane, że Zarząd Powiatu przyjął do wiadomości przedłożony przez SP ZOZ w Łukowie 

bilans sporządzony na dzień 31 października tego roku oraz rachunek zysków i strat, za okres od 1 stycznia 

tego roku do 31 października tego roku. I mam takie pytanie. Czy Rada Powiatu może zostać zapoznana z 

opisanym bilansem oraz rachunkiem zysków i strat? 

 Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Tak, oczywiście. Myślę, że on będzie opublikowany. Jest z nami 

Zastępca Dyrektora. Takie dokumenty są jawne, one są na BIP-ie. Tak, Panie Dyrektorze? No, zechce Pan się 

odnieść do tego lub chyba jest Pani Główna Księgowa, tak? To bardzo proszę. Kto z Państwa? 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Proszę zabrać głos. 

Zastępca dyrektora ds. Inwestycji SP ZOZ w Łukowie Dariusz Orzeł: Jeśli chodzi o bilans SP ZOZ 

jest on dostępny na BIP i można się z nim zapoznać. Udostępnimy go również, nie ma problemu. 
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Starosta Łukowski Dariusz Szustek: To ja bardzo proszę, żeby Pan Radny nie musiał szukać, jakiś 

link podesłać do tego, czy jeśli ktoś inny jeszcze będzie zainteresowany. Czy taka odpowiedź satysfakcjonuje 

Pana Radnego? Dobrze, dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Kto z Państwa chciałby jeszcze skierować jakieś 

pytanie? Pan Radny Longin Kajka, proszę. 

Radny Longin Kajka: Jeszcze chciałem zapytać tutaj Pana Dyrektora, czy może Pana Starostę, bo tu 

mamy w punkcie 5 na wnioski Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej, Zarząd wyraził 

zgodę na inwestycje przyszłości, bo ja to tak rozumiem, w kwocie 500 tysięcy złotych wkładu własnego, 

cała inwestycja szacowana jest na 49 milionów, prawie 50 milionów złotych. A jeżeli chodzi o wkład własny 

szpitala tutaj, czy tutaj jeszcze dodatkowo, czy to są wszystkie pozostałe środki zewnętrzne już? 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Z tego co wiem, a zaraz pewnie Pan Dyrektor Orzeł potwierdzi, 

wkład szpitala będzie zerowy. Natomiast wkład samorządu symboliczny, jak widać, bo to ledwie 1%, bo 

inwestycja będzie circa 50 milionów złotych. Ja od razu Państwu przy okazji wyjaśnię, że to chodzi o tę część 

psychiatryczną. Powiedzmy, że ta część po lewej stronie, idąc od parku, sukcesywnie przechodzi remonty. 

Za chwilę skończy się pewnie remont tego pododdziału i myślę, że będziemy mogli uruchomić pododdział 

ortopedii. Natomiast te budynki, chyba ostatni od czasu uruchomienia szpitalu, bodajże w 1960 roku, czy 

może trochę później psychiatria była uruchomiona, ale nie miały tam poważnych remontów i pozostawiają 

wiele do życzenia i stąd taka kwota. Ale myślę, że warto sięgnąć po tą kwotę, zwłaszcza, że ten nasz wkład 

symboliczny. Czy szpital będzie ponosił, Panie Dyrektorze, też jakiś wkład własny? 

Zastępca Dyrektora ds. Inwestycji SPZOZ w Łukowie Dariusz Orzeł: Nie, dokładnie tak jak Pan 

Starosta to określił, tylko sam organ założycielski, czyli powiat. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: No i myślę, że takim kosztem to będzie przygotowanie 

dokumentacji. No ale to wiadomo, żeby się o coś ubiegać, to trzeba mieć i projekt i wiedzieć, co się chce 

zrobić i na co chce się pozyskać pieniądze. Tak, że myślę, że dotacji na pewno nie dostaniemy jak się nie 

będziemy o nią ubiegać. Tak, że sądzę, że warto, zwłaszcza, że te 500 tysięcy, tak jak powiedziałem, są 

wkładem symbolicznym. 

Radny Longin Kajka: Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Czy jakieś pytania jeszcze zostaną zgłoszone? Jeśli 

nie, to uznam, że możemy ten punkt zamknąć. Zamykam dyskusję i proponuję przejść do punktu 4. 

Informacja z działalności Zarządu stanowi załącznik nr 2 i 3 do protokołu. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Łukowskiego. 

 Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Czy Pan Starosta dokona wprowadzenia, czy od razu Pani 

Skarbnik? Bo mam informację, że będzie prezentacja, która będzie łączyć w sobie punkt 4 i 5. Rozumiem, 

tak? Panie Starosto, czy Pan zabierze głos? 

 Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Ja tylko właśnie chciałbym poprosić, za przyzwoleniem Pana 

Przewodniczącego, żeby Pani Skarbnik mogła łącznie te dwa punkty omówić, bo one się bardzo ze sobą 

wiążą. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Bardzo dobrze. Pani Skarbnik, proszę uprzejmie. 
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 Skarbnik Powiatu Monika Wodyk – Netczuk: Dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący, Szanowni 

Państwo Radni. Budżet Powiatu Łukowskiego został skonstruowany w oparciu o obowiązujące przepisy 

prawa. Przede wszystkim w oparciu o ustawę o finansach publicznych, ale również w oparciu o ustawę o 

dochodach jednostek samorządu terytorialnego. Do planu budżetu ma zastosowanie nowa ustawa o 

dochodach. Ustawa, która wchodzi w życie z dniem 1 października obecnego roku, jest stosowana do 

projektów budżetu na rok przyszły. Ta ustawa wprowadza nowe zasady finansowania samorządów. W 

związku z tym chciałabym powiedzieć na ten temat kilka słów, żebyście Państwo mogli zapoznać się z tym, 

w jaki sposób w tej chwili dochody będą przekazywane do jednostek samorządu terytorialnego. Pierwsza 

zasadnicza zmiana to taka, że w nowej ustawie dochody z udziału w podatku, dochodowym od osób 

fizycznych i udział w podatku dochodowym od osób prawnych jest naliczany od dochodu, a nie od podatku 

należnego. Czym to będzie skutkowało? Tym, że jeżeli w trakcie roku będą dokonywane, będą zmiany w 

przepisach, które będą stosowane, jakieś ulgi czy zwolnienia w podatkach, nie będzie to miało wpływu na 

przekazywane do samorządów dochody. Została w tej ustawie wprowadzona nowa definicja potrzeb 

finansowych. Te potrzeby finansowe zostały określone dla każdego samorządu oddzielnie. Potrzeby 

finansowe są to sumy potrzeb, potrzeby wyrównawczej, potrzeby oświatowej, rozwojowej, ekologicznej i 

uzupełniającej. Dla naszego powiatu jest to kwota nieco ponad 119 mln zł. Z jednej strony są potrzeby 

finansowe i szacunki, z drugiej strony są udziały w podatku, w podatku dochodowym od osób fizycznych i 

od osób prawnych, które mają być źródłem dochodu i pokryć te potrzeby finansowe, które Ministerstwo 

Finansów naliczyło. Nowym zagadnieniem będzie brak subwencji oświatowej. Nie będzie podziału 

subwencji, tak jak dotychczas. Wszystkie dochody w zasadzie powinny się bilansować z tego udziału w PIT-

cie i w CIT-cie. Zlikwidowane zostanie tzw. janosikowe. Dochody z PIT i z CIT korygowane będą w sytuacji 

przekroczenia wskaźnika zamożności. To naszego samorządu niestety nie dotyczy. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Ale też nie jesteśmy biedni. 

Skarbnik Powiatu Monika Wodyk – Netczuk: Ale nie jesteśmy biedni, tak jest. Jak kształtują się 

dochody na rok 2025? Kwota zaplanowanych dochodów ogółem to 221 mln 341 tys. 704 zł i 9 gr. Jest to 

kwota nieco niższa, prawie o 10% w stosunku do przewidywanego wykonania roku 2024. Tutaj są 

przedstawione poprzednie lata, począwszy od roku 2018. Widać, jak ten budżet z roku na rok wzrastał. Rok 

2022 to rok, w którym została przekroczona kwota 200 mln zł. Jak kształtuje się udział dochodów bieżących 

i majątkowych w dochodach ogółem? Dochody bieżące to kwota 193 mln 768 tys. 24 zł i 31 gr. Co stanowi 

ponad 87% ogółu dochodów. I dochody majątkowe 27 mln 573 tys. 679 zł 78 gr. Co stanowi nieco ponad 

12% ogółu dochodów. Największe źródła dochodów bieżących. Tutaj zostały przedstawione właśnie te 

dochody z tytułu podatku w PIT i CIT. Rok 2025, tutaj jest ponad 85 mln 740 tys. zł. A więc widać jaki jest 

wzrost w stosunku do lat ubiegłych. Ten slajd pokazuje te dochody począwszy od roku 2020. I CIT jest to 6 

mln 116 tys. zł. I też widać, że udział w tym podatku powiat będzie miał dużo wyższy w przyszłym roku. 

Kolejne największe źródła dochodów bieżących. Tutaj subwencje. Według starej ustawy tego już nie będzie. 

Nie będzie subwencji. Natomiast ponieważ nasze potrzeby finansowe zostały określone na wyższą kwotę 

niż udziały w podatkach dochodowych od osób fizycznych i prawnych, powiat otrzyma subwencję ogólną 

w wysokości 60 mln 783 tys. zł. I rezerwę na uzupełnienie dochodów nieco ponad 90 tys. zł. Jak te dochody 

powiatu w latach 2024 i 2025 kształtują się porównując starą i nową ustawę o dochodach. Według decyzji 

ostatecznych roku 2024 na ten moment po stronie dochodowej te subwencje, udziały w podatkach to 

kwota nieco ponad 144 mln zł. Na rok 2025 gdybyśmy podstawili wszystkie dane do starej ustawy powiat 

otrzymałby nieco ponad 144 mln 800 tys. zł. Natomiast według nowej ustawy kwotę 153 mln 745 tys. zł. 

Więc tak naprawdę powiat zyskuje w stosunku do starej ustawy, na tej nowej ustawie 8 mln 939 tys. 431 
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zł. Kolejne największe źródła dochodów bieżących to dotacje i środki na cele bieżące. Jest to kwota nieco 

ponad 4 mln zł. Środki z funduszu przewozów autobusowych 3 mln 759 tys. zł. Dotacje celowe na zadania 

realizowane z udziałem środków Unii Europejskiej i KPO 2 mln 464 tys. zł. Dotacje na zadania zlecone kwota 

ponad 13 mln zł. Pomoc finansowa od innych jednostek samorządu terytorialnego 23 tys. zł. Niewielka 

kwota, ale to są dochody bieżące. Zajęcie pasa drogowego podobnie jak w latach ubiegłych, jak w roku 

przewidywane wykonanie roku obecnego, kwota blisko 1,5 mln zł. Dochody z opłat komunikacyjnych 

również zostały zaplanowane na poziomie obecnego roku, na podstawie przewidywanego wykonania roku 

2024 kwota nieco ponad 2 mln 600 tys. zł. No i dochody z opłat geodezyjnych kwota 1 mln 450 tys. zł. 

Największe źródła dochodów majątkowych. Tutaj zostały wprowadzone do budżetu środki z Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg. Jest to kwota nieco ponad 16 mln 500 tys. zł. W roku 2025 nie będzie już 

dochodów z Polskiego Ładu. Natomiast będzie powiat realizował inwestycję, która została rozpoczęta w 

roku 2024 z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. I na ten cel otrzyma 2 mln 859 tys. zł. Dotacje 

celowe ze środków Unii Europejskiej i KPO majątkowe to kwota ponad 5 mln zł. Z budżetu państwa 46 tys. 

zł. I pomoc finansowa od innych jednostek samorządu terytorialnego. Jest to kwota 3 mln 50 tys. zł. Na 

realizację zadań inwestycyjnych powiat planuje pozyskać środki w kwocie ponad 27 mln zł. Największe 

środki będą na przebudowę dróg powiatowych. Na zadania oświatowe. Na ochronę zabytków, opiekę nad 

zabytkami. I pomoce finansowe z innych samorządów. Tutaj są wymienione wszystkie jednostki budżetowe 

powiatu. Na pierwszą pozycję to Starostwo Powiatowe w Łukowie. I zaprezentowane są dochody jakie te 

jednostki otrzymują. Jakie wypracowują w trakcie roku budżetowego. Natomiast te jednostki budżetowe 

tych dochodów nie wydatkowują wprost z budżetu, oddają je do organu, oddają je do powiatu i później 

dostają je w ramach swojego planu finansowego po stronie wydatkowej. Tutaj Ryszki DPS w Ryszkach, DPS 

w Łukowie, Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie, są to większe kwoty. No i jednostki, które są 

finansowane, takie jak Komenda Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej, czy Powiatowy Ośrodek Wsparcia 

Przylądek z dotacji rządowych, czy Powiatowy Inspektorat Nadzoru Budowlanego. I kolejne jednostki, to 

jednostki oświatowe, które mają niewielkie dochody. Są to zwykle dochody z tytułu kapitalizacji odsetek 

na rachunkach bankowych. Większe dochody mają dwie jednostki, Zespół Placówek w Łukowie i Specjalny 

Ośrodek Szkolno-Wychowawczy w Baczkowie, bo tutaj na rachunki bankowe tych jednostek wpływa 

odpłatność za wyżywienie. Wydatki. Wydatki zostały zaplanowane na kwotę 228 453 006,12 zł. I jest to 

kwota mniejsza w stosunku do przewidywanego wykonania roku 2024 o nieco ponad 13%. Udział 

wydatków bieżących i majątkowych w wydatkach ogółem. Wydatki majątkowe stanowią ponad 20% 

wydatków ogółem i jest to kwota ponad 47 875 000. I wydatki bieżące kwota ponad 180 500 000 zł, co 

stanowi 79% ogółu wydatków. Wydatki bieżące w podziale na grupy. Największą grupę stanowią wydatki 

na wynagrodzenia i składki jest to kwota ponad 127 500 000 zł. Wydatki statutowe ponad 39 000 000 zł. 

Dotacje blisko 6 000 000 zł. Świadczenia 3 913 000. I obsługa długu 3 700 000 zł. Tutaj też, jeżeli chodzi o 

tę obsługę długu, to jest historycznie od roku 2020 pokazane ile na tę obsługę długu powiat wydawał. Wiąże 

się to ze zmianą stawki WIBOR, a nie z tym, że w jakiś sposób zadłużenie powiatu rosło. Wydatki bieżące w 

podziale na największe działy. Tutaj oświata i wychowanie oraz edukacyjna opieka wychowawcza stanowi 

największe wydatki, prawie 93 000 000 zł. Transport i łączność 6 816 000. Administracja publiczna ponad 

27 000 000. Bezpieczeństwo publiczne ponad 9 000 000. Pomoc społeczna blisko 6 000 000. Pomoc 

społeczna z rodziną ponad 22 000 000 zł. Natomiast ten slajd przedstawia wydatki majątkowe w latach 

2018-2025. W tym czasie powiat do roku 2024 już praktycznie wydatkował i planuje wydatkować w roku 

2025 ponad 433 000 000 zł. Tak te wydatki majątkowe kształtowały się w poprzednich latach. Rok 2024 

tutaj przewidywane wykonanie to blisko 83 000 000 zł. Wydatki majątkowe w podziale na grupy. Inwestycje 

i zakupy to kwota ponad 41 400 000. Dotacje na inwestycje 5 500 000 zł. Zakup i objęcie akcji i udziałów 
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824 000. Transport i łączność ponad 29 000 000. Oświata i wychowanie z edukacyjną opieką 1 370 000. Są 

to wydatki majątkowe w podziale na największe działy. Działalność usługowa 5 400 000 zł. Kultura i ochrona 

dziedzictwa narodowego 3 839 000. W roku 2025 planuje się realizację projektów z udziałem środków Unii 

Europejskiej na kwotę ponad 9 418 000 i będzie to projekt E-geodezja ponad 5 000 000. Cyberbezpieczny 

samorząd 224 000. BCU 1 825 000. Zespół szkół w Adamowie realizuje projekt Profesjonalna szkoła 

przyszłości 848 000. Edukacja kwalifikacje kompetencje w ramach kształcenia ogólnego w powiecie 424 

000. Erasmus kształcenie i szkolenie zawodowe w Zespole Szkół w Stoczku Łukowskim 278 000. Zawodowe 

kompetencje w Zespole Szkół w Adamowie 209 000. Obserwuj, naucz się, wykorzystaj w Erasmus w Zespole 

Szkół w Stoczku Łukowskim 207 000. I zagraniczna mobilność edukacyjna uczniów 62 000 zł. Tutaj są 

zaprezentowane plany finansowe poszczególnych jednostek budżetowych począwszy od starostwa 

powiatowego, pomoc społeczna, DPS w Ryszkach ponad 8 000 000, Łuków prawie 3 000 000 zł, Powiatowe 

Centrum Pomocy Rodzinie ponad 4 500 000, Placówka Wielofunkcyjna w Łukowie 1 696 000, Placówka 

Opiekuńczo-Wychowawcza w Adamowie 1 600 000, Stoczek Łukowski 1 855 000, Powiatowy Ośrodek 

Wsparcia Przylądek 1 400 000, interwencja kryzysowa 161 000, Zarząd Dróg Powiatowych ponad 35 000 

000, straż pożarna ponad 8 375 000, urząd pracy ponad 4 500 000, Nadzór Budowlany 981 000, Powiatowe 

Centrum Sportu Smolany nieco ponad milion złotych. I jednostki oświatowe. Tutaj największe nakłady, 

jedna z największych placówek Zespół Placówek w Łukowie ponad 14 000 000. Zespół Szkół Nr 1 ponad 13 

800 000. I pozostałe szkoły. Zespół Szkół nr 3 ponad 11 000 000. I LO również ponad 11 000 000. I mniejsze 

jednostki oświatowe. Zespół szkół w Radoryżu ponad 6 700 000. Zespół Szkół nr 2 ponad 8 300 000. IV LO 

ponad 6 000 000. Baczków ośrodek 5 600 000. Zespół Szkół w Adamowie 5 500 000. Stoczek Łukowski 4 

700 000. Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna ponad 2 500 000. I Powiatowe Zespół Oświatowy również 

nieco ponad 2 200 000 zł. Planowane wydatki majątkowe w roku 2025, to kwota ponad 47 875 000. I 

największe nakłady będą na transport i łączność ponad 28 000 000. Dotacje ponad 5 500 000. Geodezja 

ponad 5 300 000. Planowana jest również rezerwa inwestycyjna w wysokości ponad 4 700 000. Na oświatę 

1 370 000. Kulturę 980 000. PKS w Łukowie 824 000. No i pozostałe nieco ponad 600 000 zł. Inwestycje 

drogowe kontynuowane, to droga, przebudowa drogi powiatowej nr 1346L. Ta inwestycja realizowana jest 

w latach 2023-2025. I w roku 2025 nakłady będą na tę inwestycję poniesione w wysokości ponad 3 381 000 

z czego środki własne powiatu to kwota ponad 1 688 000. Gmina Krzywda 1 226 000. Adamów 464 000. I 

środki z Rządowego Funduszu Dróg, no niewielka kwota, bo te wydatki z Rządowego Funduszu Dróg na 

realizację tego zadania zostały wydatkowane w roku 2024. Kolejna inwestycja kontynuowana, to 

przebudowa drogi nr 1304L. Wólka Różańska – Róża Podgórna. To ten okres realizacji jest taki sam jak 

poprzedniej drogi rok 2023, rok 2025. I w roku 2025 powiat zamierza wydatkować na realizację tego zadania 

ponad 1 972 000 z czego 984 000 to środki własne powiatu oraz pomoc finansowa gminy Stoczek Łukowski. 

Mniej więcej w takiej samej wysokości. Nowe zadania drogowe, które są zaplanowane do realizacji to 

przebudowa drogi powiatowej nr 1344L. Planuje się, że ten okres realizacji tego zadania będzie przypadał 

na lata 2025-2026. W roku 2025 zostały wprowadzone środki z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. 

Natomiast pozostała kwota, udział własny powiatu i samorządów, które będą ewentualnie partycypowały 

w realizacji tego zadania, zostały zaplanowane w Wieloletniej Prognozie Finansowej w roku 2026. Kolejne 

zadanie to przebudowa dróg powiatowych nr 1325L. Również okres realizacji lata 2025-2026. Łączne 

nakłady finansowe ponad 16 mln. I w ten sam sposób został ten montaż finansowy zaplanowany, że z 

Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg kwota 9 700 000 w roku 2025 i wkład własny powiatu i samorządów 

pozostałych w latach 2026. Pozostałe przebudowy dróg i zakupy inwestycyjne drogowe to kwota ponad 6,5 

mln zł. One wszystkie zostały wymienione w materiałach, które Państwo otrzymaliście, więc już tutaj nie 

będę ich wymieniała. No i na remonty dróg powiatowych planuje się w roku 2025 wydatkować kwotę 1 
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mln zł. Wydatki majątkowe na oświatę. Tutaj planuje się zrealizować kilka zadań inwestycyjnych. Między 

innymi dostosować budynek dydaktyczny w Zespole Szkół w Radoryżu Smolanym do wymagań ochrony 

przeciwpożarowej za kwotę 270 000. Przebudować tarasy w Zespole Placówek, jest to kwota zaplanowana 

150 000. Także wykonanie dokumentacji na przebudowę sali gimnastycznej w Zespole Szkół w Adamowie 

86 100. W Zespole Szkół nr 2 przewidywana jest wymiana okien w sali gimnastycznej, kwota 70 000. Zespół 

Placówek, budowa placu zabaw i przebudowa instalacji elektrycznych w I LO w Łukowie na kwotę 50 000 

zł. Utworzenie i wsparcie funkcjonowania Branżowego Centrum Umiejętności. Ten projekt realizowany był 

w latach 2023 i planuje się zakończenie realizacji tego zadania w roku 2025. Dlatego ostatnie wydatki 

jeszcze będą w roku 2025 poniesione na realizację tego zadania i będzie to kwota ponad 1 825 000 z czego 

budżet KPO to ponad 1,5 mln i budżet powiatu 261 tys. zł. Cyberbezpieczny Samorząd to również projekt, 

który już została rozpoczęta jako realizacja. W 2025 planuje się wydatkować kwotę 200 tysięcy złotych z 

budżetu Unii Europejskiej i z budżetu państwa 43 tysiące złotych. Inwestycje w kulturę. Tutaj w budżecie 

zostały ujęte środki finansowe na wkład własny do realizacji zadania Centrum Kultury Sienkiewiczowskiej 

etap drugi rewitalizacja dworu północnego. Środki, które zostały zabezpieczone w roku 2025 to kwota 980 

tysięcy złotych. W roku 2026 również został zaplanowany wkład własny powiatu, natomiast planowana 

wartość inwestycji to kwota ponad 8,5 miliona złotych. Prace remontowe i konserwatorskie przy zespole 

klasztornym pobernardyńskim w Łukowie to zadanie, tak jak już wcześniej powiedziałam, jest w trakcie 

realizacji, w przyszłym roku będzie zakończone i będzie końcowa płatność z Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków w wysokości 2 miliony 859 tysięcy złotych. Inwestycje geodezyjne to projekt unijny 

e-Geodezja, okres realizacji lata 2023-2027. Łączne nakłady finansowe na to zadanie to ponad 14 milionów 

złotych z czego budżet Unii Europejskiej ponad 8 milionów, 4 miliony 344 tysiące to budżet państwa i wkład 

własny powiatu to kwota 1 milion 465 tysięcy, natomiast w roku 2025 zaplanowano wydatkować ponad 5 

milionów 400 tysięcy złotych, ponad 3 miliony z budżetu Unii, ponad 1 milion 600 z budżetu państwa i 

ponad 560 tysięcy z budżetu powiatu. W roku 2025 zaplanowane są także dotacje dla SPZO w Łukowie na 

łączną kwotę ponad 1 milion 620 tysięcy złotych. Planuje się przebudowę i dostosowanie pomieszczeń dla 

potrzeb funkcjonowania pododdziału urazowo-ortopedycznego. To kwota, którą powiat przekaże, 993 

tysiące złotych. Poprawa jakości świadczonych usług medycznych w ramach ambulatoryjnej opieki 

specjalistycznej 502 tysiące 500 złotych i modernizacja infrastruktury poradni POZ w Serokomli 123 750 zł. 

No i pozostałe inwestycje to zakup i objęcie właśnie akcji przez PKS 824 000, a także środki, które powiat 

zamierza przekazać na Fundusz Wsparcia Policji na zakup pojazdów służbowych i klimatyzatorów na łączną 

kwotę ponad 92 000 zł. Zaplanowana została także kwota 150 000 zł na przebudowę budynku położonego 

przy ulicy Kwiatkowskiego w Łukowie. To pieniądze, które będą przeznaczone między innymi na 

dokumentację, bo plany są takie, aby przenieść istniejące dwie jednostki Powiatowe Centrum Pomocy 

Rodzinie i Zespół do Spraw Orzekania o Niepełnosprawności w przyszłości do nowej siedziby właśnie do 

budynku położonego przy ulicy Kwiatkowskiego, czyli po tzw. starej Szkole Muzycznej. Sporządzanie 

uproszczonych planów urządzania lasu ponad 92 000 zł i wykonanie utwardzenia wokół budynku 

administracyjnego przy Czerwonego Krzyża 59 500 zł. To zadanie również zostało już rozpoczęte w roku 

2024 i też już nakłady na to zadanie w roku 2024 zostaną poniesione. Powiat Łukowski zamierza także w 

roku przyszłym przekazać dotacje majątkowe dla innych jednostek samorządu terytorialnego na łączną 

kwotę ponad milion dwadzieścia dziewięć tysięcy złotych i jest to między innymi 600 tysięcy dla powiatu 

lubartowskiego na realizację zadania przebudowa drogi powiatowej 1359L, dla gminy Adamów na zadanie 

rewitalizacja centrum Woli Głowskiej 200 tysięcy. To zadanie było wpisane do budżetu roku 2024, ale nie 

zostało zrealizowane. Gmina zwróciła się z prośbą aby powiat tej pomocy finansowej udzielił gminie w roku 

przyszłym i kolejna można powiedzieć transza, rata środków dla miasta Stoczek Łukowski na budowę parku 
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sportu 169 tysięcy. Zakup sprzętu ratowniczo-gaśniczego, łącznie jest to kwota 60 tysięcy złotych dla 

czterech samorządów po 15 tysięcy dla każdego gmina Krzywda, Adamów, Stanin i Serokomla. Pozostałe 

dotacje na zadania bieżące to kwota blisko 6 milionów złotych i tutaj niepubliczne jednostki oświatowe 

ponad 2 miliony 700 tysięcy złotych. Projekt, który jest realizowany przy Zespole Szkół w Adamowie, projekt 

unijny blisko 300 tysięcy. Dwie dotacje dla muzeów dla Muzeum Regionalnego i Muzeum Henryka 

Sienkiewicza blisko 700 tysięcy złotych i dla jednego i dla drugiego muzeum. Ponad 400 tysięcy dla 

warsztatów terapii zajęciowej. Nieodpłatna pomoc prawna 142 tysiące. Dotacje dla miasta Łuków na dozór 

budynku oraz na bibliotekę. Instytut Matki Bożej z Karmelu w Woli Gułowskiej 39 tysięcy i BCU 

Stowarzyszenie Inżynierów i Techników ponad 20 tysięcy. Dotacje dla stowarzyszeń. Na przyszły rok powiat 

planuje przekazać dotacje w łącznej wysokości 600 tysięcy z takim podziałem 220 tysięcy dla stowarzyszeń 

w zakresie wspierania działalności ruchu strażackiego na terenie powiatu łukowskiego. 182 tysiące dotacja 

dla stowarzyszeń w zakresie wspierania i upowszechniania kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury oraz 

dziedzictwa narodowego. 148 tysięcy na wspieranie i upowszechnianie kultury fizycznej i sportu oraz 50 

tysięcy na upowszechnianie turystyki. Jeszcze wrócę na chwilę do wydatków majątkowych. Chciałabym 

przedstawić państwu jakie są źródła finansowania tych wydatków majątkowych. Tutaj rządowy fundusz 

rozwoju dróg nieco ponad 34 procent, 12 procent dotacje z Unii, program odbudowy zabytków blisko 6 

procent, dotacje z budżetu państwa 0,1 dziesiąta procenta. Pomoc finansowa od innych jednostek 

samorządu nieco ponad 6 procent i 40 procent są to środki własne powiatu. Wynik finansowy budżetu w 

roku 2025 planowany jest deficyt na kwotę 7 milionów 111 tysięcy złotych. Przychody i rozchody. W roku 

2025 planowana jest łączna kwota przychodów w wysokości 7 milionów 141 tysięcy, z niewykorzystanych 

środków pieniężnych na rachunków bankowych to ponad milion 100 tysięcy złotych i również ponad milion 

100 tysięcy złotych są to planowane wolne środki. Natomiast zaplanowany wolny kredyt do zaciągnięcia w 

przyszłym roku to kwota 4 miliony 850 tysięcy złotych. Natomiast do spłaty według harmonogramu umów 

z bankami na przyszły rok przypada kwota 6 milionów 966 tysięcy, tyle było zaplanowane do spłaty rat 

kredytów na rok przyszły. Ponieważ w obecnym roku w roku 2024 wpłynęły dodatkowe środki tak zwana 

kroplówka i zarząd wygospodarował jeszcze środki na spłatę na dodatkową spłatę kredytu więc proponuje 

się aby jeszcze w 2024 w całości te kredyty spłacić te raty kredytów spłacić w tej wysokości 6 milionów 966 

tysięcy, zostanie do spłaty tylko 30 tysięcy i zaciągnąć ten kredyt na 4 miliony 850 tysięcy. W związku z tym 

zmniejszy się zadłużenie o kwotę 2 miliony 116 tysięcy 591 złotych i 80 groszy i planowane zadłużenie na 

koniec roku 2025 to kwota nieco ponad 54 miliony. Nadwyżka operacyjna budżetu powiatu, jest to spory 

zapas, ponad 13 milionów 190 tysięcy więc myślę, że tutaj nadwyżka jest na tyle duża, że jest tutaj 

bezpieczeństwo spore. I tutaj wszystkie wskaźniki o których mowa w ustawie o finansach i wieloletniej 

prognozy finansowej zostały spełnione. Dziękuję bardzo za uwagę. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Bardzo dziękuję za tę wyczerpującą prezentację bardzo 

obrazową. Myślę, że to było doskonałe uzupełnienie dokumentacji, którą państwo otrzymali w wersji 

elektronicznej. Proszę państwa jesteśmy w punkcie czwartym czyli podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej powiatu. Pani skarbnik potraktowała to zagadnienie i jednocześnie 

kolejny punkt tak jak ustaliliśmy, czyli projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na 2025 rok 

więc za chwileczkę zaproszę państwa do dyskusji i prosiłbym żeby w tej dyskusji poruszać tematy związane 

z tym konkretnie zagadnieniem czyli wieloletnią prognozą finansową. Natomiast państwa uwagi do 

projektu budżetu będą w punkcie piątym. Zanim zaproszę do dyskusji to poproszę o prezentację opinii 

poszczególnych komisji. Wszystkie komisje zajmowały się tym zagadnieniem. Jako pierwszą wywołam 

Komisję Rewizyjną. Bardzo proszę Przewodnicząca Komisji pani radna Danuta Bosek. 
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Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Radna Danuta Bosek: Panie Przewodniczący pozwoli pan, że 

również przedstawię dwie od razu do dwóch punktów opinie, projekt uchwały w sprawie wieloletniej 

prognozy finansowej Powiatu Łukowskiego Komisja Rewizyjna zaopiniowała pozytywnie i projekt uchwały 

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Łukowskiego na 2025 rok również zaopiniowała komisja 

pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Komisja Edukacji, Kultury i Sportu 

Przewodniczący Komisji pan Radny Krzysztof Szczęśniak. 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Radny Krzysztof Szczęśniak: Panie 

Przewodniczący, Szanowni Państwo podobnie jak przedmówczyni powiem odnośnie dwóch projektów, czyli 

wieloletniej prognozy finansowej i budżetu, komisja edukacji pozytywnie zaopiniowała projekty o których 

mowa. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Komisja Infrastruktury Technicznej 

Przewodniczący Komisji pan Radny Przemysław Suchodolski. 

 Przewodniczący Komisji Infrastruktury Technicznej Radny Przemysław Suchodolski: Panie 

Przewodniczący, Wysoka Rado. Komisja Infrastruktury Technicznej pozytywnie zaopiniowała zarówno 

projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Łukowskiego jak również projekt 

uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Łukowskiego na 2025 rok. 

 Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Komisja Bezpieczeństwa, Porządku 

Publicznego i Spraw Społecznych Przewodnicząca Komisji pani Radna Barbara Chadaj. 

 Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego i Spraw Społecznych Radna 

Barbara Chadaj: Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo zgromadzeni na dzisiejszej sesji. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała następujące projekty uchwał. Projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Łukowskiego i projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Łukowskiego 

na 2025 rok, pozytywnie. 

 Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

Przewodniczący komisji Pan Radny Krzysztof Głuchowski. 

 Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Radny Krzysztof Głuchowski: 

Dziękuję bardzo. Wysoka Rado. Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała oba te 

projekty uchwał, a więc projekt w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Łukowskiego jak i 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Łukowskiego na 2025 rok. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. I Komisja Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu. Nie 

ma Pana Przewodniczącego Jacka Krzyszczaka. Ktoś? Bardzo proszę Pan Radny Longin Kajka. 

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu Radny Longin Kajka: Szanowni 

Państwo komisja pozytywnie zaopiniowała te dwie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Łukowskiego i w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Łukowskiego na 2025 rok. 

Dziękuję i jeszcze opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej. Pani skarbnik przedstawi proszę. 

Skarbnik Powiatu Monika Wodyk – Netczuk: Uchwała składu orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Lublinie z dnia 28 listopada 2024 roku w sprawie zaopiniowania projektu wieloletniej 

prognozy finansowej przedstawionej przez Zarząd Powiatu Łukowskiego. Na podstawie artykułu 230 ustęp 
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3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych oraz artykuł 13 punkt drugi i artykuł 19 ustęp 

2 ustawy z dnia 7 października 1992 roku o regionalnych izbach obrachunkowych, po analizie projektu 

wieloletniej prognozy finansowej powiatu skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie w 

osobach Adam Błaszko przewodniczący, Mirosława Strzemecka członek, Renata Kotowska członek 

postanawia pozytywnie zaopiniować projekt wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Łukowskiego. W 

dalszej części uchwały jest stosowne uzasadnienie i uchwała została podpisana przez przewodniczącego 

składu orzekającego Adama Błaszko. Dziękuję. 

Opinia RIO w Lublinie z dnia 28.11.2024 r. w sprawie zaopiniowania projektu Wieloletniej Prognozy 

Finansowej przedstawionej przez Zarząd Powiatu Łukowskiego - stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję uprzejmie i tym sposobem otwieram dyskusję. Proszę 

uprzejmie, kto z państwa chciałby zabrać głos w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Łukowskiego. Nie widzę chętnych do zabrania głosu. Wobec tego dyskusję zamykam i zarządzam 

głosowanie. Jeśli państwo pozwolą tutaj przywołam zapis paragrafu 34 statutu, który zwalnia mnie z 

obowiązku odczytywania treści całej uchwały, a jedynie ograniczę się do tytułu uchwały. Nie widzę 

sprzeciwu więc rozumiem, że państwa przyzwolenie mam. Kto z państwa jest za podjęciem uchwały w 

sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Łukowskiego. 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Łukowskiego. 

Wyniki głosowania: ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (19) Danuta Bosek, Barbara Chadaj, Karol Ciołek, Maciej Cybulski, Krzysztof Głuchowski, Longin Kajka, 

Jerzy Kędra, Janusz Kozioł, Tomasz Kruk, Henryk Lipiec, Ilona Ochmańska, Sławomir Rzymowski, 

Przemysław Suchodolski, Krzysztof Szczęśniak, Wojciech Szczygieł, Lucjan Szekalis, Dariusz Szustek, 

Andrzej Wisiński, Agata Zabielska 

BRAK GŁOSU (1) Krzysztof Woliński 

NIEOBECNI (3) Urszula Chruściel, Jacek Krzyszczak, Włodzimierz Wolski 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo zamykam głosowanie. Za projektem uchwały 

opowiedziało się 19 radnych, głosów przeciwnych, wstrzymujących się nie było. Stwierdzam że uchwała w 

sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Łukowskiego została podjęta. 

Uchwała Nr XI/76/2024 stanowi załącznik nr 5 do protokołu 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Łukowskiego na 2025 rok. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek Pani skarbnik już zreferowała temat bardzo dokładnie, 

dogłębnie. Państwo przewodniczący poszczególnych komisji wyrazili poparcie poszczególnych komisji dla 

również tego projektu uchwały, jeszcze tylko przed zachęceniem państwa do wzięcia udziału w dyskusji 

zapytam, czy pan starosta chciał jeszcze jakieś słowo na temat tak bardzo ważnego głosowania tej 

najważniejszej uchwały w ciągu roku. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Ja oczywiście jestem kolejny rok pod wrażeniem, chociaż to już 

nasz szósty budżet pani skarbnik wspólny, ale pani skarbnik jak zwykle z ogromną wiedzą, inteligencją i 

wrodzoną sobie gracją przedstawiła więc ja już mógłbym tylko to zepsuć, a nie chciałbym. I dlatego 
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poproszę państwa, ponieważ no budżet jest dobry, taki na miarę możliwości posiadanych środków, mamy 

prawie 50 milionów wydatków inwestycyjnych. Jak widzieliście państwo zadłużenie jest bardzo bezpieczne, 

bo jest to nie ma to 25 proc. nie będzie prawda pani skarbnik, więc myślę, że mimo trudnych czasów, bo 

jak wiecie państwo budżet państwa też jest bardzo napięty, jest ogromny deficyt, bodajże ponad 200 chyba 

70 miliardów. Dokładnie tego nie śledziłem. No niemniej jednak co nam po pieniądzach, których nie mamy. 

Myślę, że z tego co mogliśmy pozyskać, co posiadamy ten budżet możemy określić jako ambitny, dlatego 

też wszystkich państwa radnych proszę o poparcie tego projektu budżetu i przyjęcie budżetu na rok 2025. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo i tym sposobem otwieram dyskusję. Proszę 

państwa o zabieranie głosu czy to... Bardzo proszę. 

Skarbnik Powiatu Monika Wodyk – Netczuk: Uchwała składu orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Lublinie z 28 listopada 2024 roku w sprawie zaopiniowania przedłożonego przez Zarząd 

Powiatu Łukowskiego projektu uchwały budżetowej na 2025 rok. Na podstawie artykułu 19 ustęp 2 w 

związku z artykułem 13 punkt 3 ustawy z dnia 7 października 1992 roku o regionalnych izbach 

obrachunkowych po przeanalizowaniu przedłożonego przez Starostę Powiatu Łukowskiego projektu 

uchwały budżetowej na rok 2025, skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie w składzie 

Adam Błaszko przewodniczący, Mirosława Strzemecka członek, Renata Kotowska członek postanawia 

pozytywnie zaopiniować przedłożony przez Zarząd Powiatu Łukowskiego projekt uchwały budżetowej 

powiatu na 2025 rok. W dalszej części również jest uzasadnienie i tę uchwałę podpisał przewodniczący 

składu orzekającego Adam Błaszko. Dziękuję bardzo. 

Opinia RIO w Lublinie z dnia 28.11.2024 r. w sprawie zaopiniowania przedłożonego przez Zarząd 

Powiatu Łukowskiego projektu uchwały budżetowej na 2025 rok stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Opinia RIO w Lublinie w sprawie możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego przez Powiat 

Łukowski na 2025 r. stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Proszę uprzejmie teraz pora na to byście państwo się 

odnieśli do projektu budżetu, czy to indywidualne wystąpienia państwa, czy w imieniu klubów radnych. 

Proszę bardzo kto pierwszy. Bardzo proszę pan radny Lucjan Szekalis. 

Radny Lucjan Szekalis: Szanowni państwo, Wysoka Rado chciałem podziękować pani skarbnik za 

taką piękną prezentację i mam prośbę, czy możemy otrzymać taką prezentację jako materiały do sesji. Jest 

to bardzo fajnie czytelne i pomocne będzie w przyszłości. Mam też takie pytania do budżetu. W wydatkach 

bieżących napisano, że wynagrodzenia i składki od nich naliczane wzrosną około 4 miliony 400 tysięcy 

złotych. I pytanie do tego, czy wzrost kwoty na wynagrodzenia wynika z ustawowego wzrostu wynagrodzeń. 

Mam tu na myśli minimalne wynagrodzenie. Kolejne pytanie jeśli tak to, czy wzrost tych wydatków zabiera 

też planowany wzrost wynagrodzeń dla wszystkich pracowników. I jaki ten ewentualny wzrost wynagrodzeń 

będzie stanowił procent. Dziękuję na razie. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Proponuję przyjęcie takiej formuły pytanie – 

odpowiedź. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Tak będzie dobrze. Panie Przewodniczący, Panie i Panowie 

Radni, Szanowni goście odpowiadając na pytanie pana radnego podwyżki będą tylko te co niezbędne. 

Postanowiliśmy w tym roku wszyscy zacisnąć pasa, bo te dochody są dużo niższe i na nasze możliwości 

budżetowe. Natomiast jeżeli będziemy mieli takie możliwości, to oczywiście w trakcie roku nie musi to być 
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koniecznie podwyżka, może to być np. nagroda jednorazowa. Myślę, że na koniec roku nasi pracownicy 

dostali wszyscy znaczące nagrody pieniężne. Taka dolna kwota to było 2 000 złotych netto. Więc myślę, że 

to był też taki dobry zastrzyk gdyby to rozbić na poszczególne miesiące, a jakby nie była to pierwsza nagroda 

w roku, bo również były inne, również nagrody indywidualne więc jakby przyjmujemy taki sposób działania. 

Natomiast niewykluczone są też jakby indywidualne regulacje płac. Są osoby, które np. pracują już ponad 

20 lat w urzędzie, należałoby rozważyć awans jeśli chodzi o hierarchię urzędniczą np. myślę, że kilka osób 

trzeba by już awansować na samodzielne stanowiska. Także takie podejmiemy działania. Natomiast 

oczywiście też podwyżki ustawowe zostaną wypłacone. Nawet nie będziemy z tym dyskutować. Czy pani 

skarbnik coś chce dodać. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Ponownie pan radny Lucjan Szekalis. Proszę. 

Radny Lucjan Szekalis: Z tego, z tych odpowiedzi wynika, że pracownicy pozostali, którzy nie mają 

tej minimalnej pensji będą niejako pokrzywdzeni. Nie będzie to równe dla wszystkich, ale według prognoz 

na przyszły rok planowane jest inflacja na poziomie 5 proc. i sądzę, że chociaż taka podwyżka by się należała 

wszystkim pracownikom. Do tej pory jak dobrze pamiętam w kadencjach poprzednich tylko dwóch radnych 

wnioskowało o takie podwyżki. To był radny pan Henryk Lipiec i pan radny Andrzej Wisiński. Drugie pytanie 

odnośnie budżetu jest takie. W wydatkach inwestycyjnych nie ujęto mojego wniosku, który wysyłałem do 

zarządu powiatu. A dotyczył on remontu drogi powiatowej w miejscowości Dębowierzchy gmina 

Trzebieszów. Dobrym zwyczajem myślę, że jest zapraszanie wnioskodawcy na posiedzenie zarządu powiatu 

na którym byłby rozpatrywany jego wniosek. Niestety nie zostałem zaproszony na takie posiedzenie 

zarządu, na którym był mój wniosek rozpatrywany. Nie otrzymałem też odpowiedzi dlaczego mojego 

wniosku nie ujęto w wydatkach inwestycyjnych na przyszły rok. Wobec powyższego pytam, czy mieszkańcy 

miejscowości Dębowierzchy są gorszymi mieszkańcami od mieszkańców innych miejscowości w powiecie? 

Czy to jest równe traktowanie mieszkańców powiatu. I z tego powodu nie mogę poprzeć tego budżetu. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Mieszkańcy miejscowości Dębowierzchy poza kolejnością kilka 

lat temu otrzymali nowy dywanik asfaltowy o długości jednego kilometra. Natomiast tych mieszkańców 

jest bodajże około 300 osób. Więc myślę, że to jest taka odpowiedź, która pokazuje, że nie są traktowani 

gorzej. Natomiast gorzej potraktowani mogliby się poczuć mieszkańcy miejscowości Dębowica, 

miejscowości Nurzyna, gdzie jest pilna potrzeba przebudowy mostu. Właściwie ten most wymaga 

zburzenia i pobudowania od nowa. Trzeba przy okazji wybudować około półtora kilometra dróg łączących 

i to akurat przez środek tych miejscowości. A pan radny jako mieszkaniec gminy Trzebieszów wie doskonale, 

że to chyba jest najbardziej zaludniona część i najbardziej rozwojowa część gminy Trzebieszów, bo po 

wybudowaniu tunelu pod torami, tam po prostu ruszyło mocno budownictwo jednorodzinne i nadal i mogę 

nawet powiedzieć że ostatnio dokonywaliśmy takiej analizy, w ostatnim miesiącu pan naczelnik wydziału 

budownictwa poinformował mnie, że np. w miesiącu listopadzie wydał cztery pozwolenia na budowę w 

gminie Trzebieszów a np. w mieście Łuków żadnego. Taka jest informacja, to są suche fakty do sprawdzenia. 

Natomiast chciałbym panu radnemu powiedzieć, że wiele wniosków nie zostało ujętych w budżecie. 

Natomiast zarząd powiatu kierował się tymi, które są najpilniejsze. I teraz jeżeli porównamy ilość dróg 

wybudowanych 38 kilometrów w poprzedniej kadencji w gminie Trzebieszów to teraz pora na przykład na 

gminę Wojcieszków, na gminę Stanin, na gminę Wola Mysłowska gdzie wybudowano mniej. Patrząc na 

radnego Macieja w gminie Krzywda 40 ponad kilometrów wybudowano dróg powiatowych i teraz np. 

niektórzy muszą zrozumieć, że Zarząd Powiatu musi myśleć o całym powiecie. Oczywiście w dalszej 

kolejności ta droga jest przewidziana, bo rozumiem, że panu chodzi o ten odcinek za zakrętem. Ja tam 
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byłem kilka razy, wiem, znam tą drogę. Ona się tam kończy przy kapliczce w polu, dalej jest polna droga do 

Strzakłów prawda, także chociażby tak to, że mówię o tym, to świadczy o tym, że to nie jest tak że zarząd 

działa tylko zza biurka. Tak. My w teren oglądamy te drogi i jakby dokonujemy takiej gradacji, remont 

których dróg jest pilniejszy, co nie oznacza, że ta droga w przyszłości też nie zostanie wyremontowana. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Proszę bardzo. 

Radny Lucjan Szekalis: Jeszcze tylko mam jedno pytanie, właściwie dwa pytania. W wydatkach 

między innymi planuje się zakup i objęcie obligacji PKS S.A. w Łukowie na kwotę 825 tysięcy złotych. Jest 

takie pytanie, czy podobne zakupy były w latach poprzednich i czy PKS w Łukowie przynosi dochody dla 

Powiatu Łukowskiego. I w związku z tym poprzednimi pytaniami i obecnym pytam się tak ogólnie jak jest 

na dzień dzisiejszy na koniec roku obecnego zadłużenie Powiatu Łukowskiego. Wiemy jak jest planowane 

w przyszłym roku z prezentacji i bym chciał wiedzieć jakie jest dzisiaj. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Już odpowiadam. Jeśli chodzi o PKS ten nasz udział ujęty pod 

tym hasłem, to jest po prostu obowiązkowy wkład własny powiatu do MOF-u. I tutaj może poproszę pana 

starostę Janusza Kozioła o kilka szczegółów, ponieważ jakby pan starosta koordynuje ten projekt. 

Wicestarosta Łukowski Janusz Kozioł: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo jak 

dobrze wszyscy wiemy w swoim czasie przystąpiliśmy do Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego w skład 

którego oprócz Powiatu Łukowskiego wchodzą Miasto Łuków, Gmina Łuków i Gmina Stanin i my będziemy 

liderami w realizacji przedsięwzięcia związanego z transportem zbiorowym publicznym, a przewidujemy 

m.in. przebudowę istniejącego dworca, modernizację całości zajezdni dworcowej. Poza tym będzie też 

woltaika, a także zakup autobusów zero lub niskoemisyjnych. Skłaniamy się na niskoemisyjne, bo one póki 

co są tańsze. Całkowita wartość projektu to kwota 2 miliony 907 tysięcy euro. Gdy sobie przeliczymy przez 

aktualny kurs, to wyjdzie nam wtedy ta kwota właściwa. Ustaliliśmy wspólnie z PKS-em, że wkład własny 

pokryjemy po połowie, a więc połowę wkładu własnego PKS, a połowę my jako organ założycielski dla PKS-

u. Ten program będzie realizowany w ciągu najbliższych dwóch lat. Nabór już się rozpoczął, będzie trwał do 

końca maja bieżącego roku. Przewidujemy, że nasz PKS, który jest beneficjentem tegoż zadania złoży 

wniosek gdzieś w marcu tego roku. Jak wiemy to są zadania bezkonkursowe, a więc wniosek musi być 

poprawnie oceniony i podlega wtedy realizacji po wcześniejszym podpisaniu umowy. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Ja dodam jeszcze, że cztery stacje do ładowania samochodów 

elektrycznych i z ostatnich konsultacji wynikło, że jeszcze musimy kawałek ścieżki rowerowej tam 

uwzględnić i taki parking dla rowerów, bo przecież to jest coraz bardziej popularny środek lokomocji. Ktoś, 

kto dojeżdża rowerem np. zechce się przesiąść na autobus. Natomiast odnosząc się do zadłużenia, pani 

Skarbnik powiedziała, że w przyszłym roku będzie dwa miliony mniejsze, 54 miliony. Zatem łatwo policzyć, 

że na koniec tego roku będzie 50, a 49. Aha. Dobrze, dobrze, to proszę, to proszę pani skarbnik. 

Skarbnik Powiatu Monika Wodyk-Netczuk: Na koniec tego roku, na ten moment planuje się 

zadłużenie w wysokości 49 mln 302 tys. zł. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo, proszę o kolejne pytania. Pan Przewodniczący 

Andrzej Wysiński, proszę. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Andrzej Wisiński: Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo 

Radni. Ja na komisji infrastruktury zwracałem uwagę, że jest niewłaściwy opis dotacji dla powiatu 

lubartowskiego. Myślałem, że to będzie naprawione. Powinien brzmieć, skoro kilometraż się zgadza, 
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odcinek Krzówka-Przytoczno, a nie Krzówka-Adamów, bo Krzówka-Adamów leży w obrębie powiatu 

łukowskiego. Nie wiem, dlaczego to nie zostało zmienione. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Proszę Panie Starosto. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Jest tam podany numer drogi krajowej, który jest jakby 

kilometrem zerowym. Dalej Krzówka-Adamów i taki wniosek złożył Powiat Lubartowski. Gdybyśmy się 

odnieśli w inny sposób, no to po prostu byłaby niespójność. Tak że takie zadanie jest, taki wniosek jest 

złożony i tak opisane zadanie przez Powiat Lubartowski, który będzie liderem tego projektu. Natomiast nasz 

samorząd Powiatu Łukowskiego i Gmina Jeziorzany dokłada po 25 procent wkładu własnego. 

Wicestarosta Łukowski Janusz Kozioł: Dodam tylko, że w rejestrze tak ten ciąg drogowy jest 

określany. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Jako początek drogi krajowej. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Kto z państwa jeszcze chciałby się w tej sprawie wypowiedzieć? 

Bardzo proszę pani radna Ilona Ochmańska. 

Radna Ilona Ochmańska: Panie przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. W imieniu 

klubu radnych Przymierza dla Ziemi Łukowskiej chciałabym powiedzieć kilka słów na temat budżetu 

Powiatu Łukowskiego na 2025 rok. Na wstępie dziękuję pani skarbnik za bardzo wyczerpujące omówienie 

przyszłorocznego budżetu, jak również pracownikom wydziału finansowego na czele z panią skarbnik za 

jego przygotowanie. Dzięki dochodom własnym, jak również środkom pozyskanym z zewnątrz, powiat może 

realizować wiele inwestycji. Tak jak w latach ubiegłych, tak i w przyszłym roku będą realizowane wiele 

inwestycji dla mieszkańców całego powiatu łukowskiego. Szczególną uwagę przykuwają kwoty ponad 36 

milionów na transport i łączność, remonty i przebudowa dróg powiatowych na terenie całego powiatu, 

które mają bardzo duże znaczenie dla rozwoju powiatu. Tradycyjnie większe już nakłady na oświatę i 

wychowanie ponad 78 milionów. Są to nakłady nie tylko na bieżące wydatkowanie placówek oświatowych, 

ale również na zadania inwestycyjne, które wychodzą naprzeciw oczekiwaniom uczniów, jak i ich rodziców. 

9 milionów z przeznaczeniem na bezpieczeństwo publiczne i ochronę przeciwpożarową, w tym na dotacje 

dla bardzo ważnych dla naszego regionu Ochotniczych Straży Pożarnych, które niosą pomoc naszym 

mieszkańcom. Zwracają uwagę również planowane wydatki w dziale 851 Ochrona Zdrowia w kwocie 

1 600 000 na przebudowę i dostosowanie pomieszczeń na potrzeby funkcjonowania pododdziału urazowo-

ortopedycznego. Zauważana jest również dbałość władz naszego powiatu w kulturę. Poprzez przeznaczenie 

prawie miliona złotych na zadanie pod nazwą Centrum Kultury Sienkiewiczowskiej, drugi etap rewitalizacji 

dworu północnego. Zwrócić również warto uwagę na dobrą współpracę z gminami naszego powiatu. Dzięki 

temu realizowane są zadania i inwestycje w każdej gminie, które spełniają oczekiwania każdej gminy i 

każdego mieszkańca. Jak usłyszeliśmy od pani skarbnik, opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej jest 

pozytywna więc moim zdaniem, nasza, radnych też nie powinna być inna. Mając na uwadze klub radnych 

Przymierza dla Ziemi Łukowskiej zagłosuję za przyjęciem budżetu na 2025 rok. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję uprzejmie. Bardzo proszę pan przewodniczący 

Andrzej Wisiński. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Andrzej Wisiński: Szanowni Państwo jestem spod znaku 

barana. Kiedy nazwa tej drogi została zmieniona, skoro inwestycje wcześniej robione przez Powiat Łukowski 

określane były mianem Stanin-Krzówka, nie no ja nie rozumiem tego, może ja jestem naiwny. 
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Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Ja odpowiem. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Pan Starosta, proszę. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Tak się składa, że ja też jestem spod znaku barana. Panie radny 

jak my byliśmy inwestorem to my określaliśmy nazwę inwestycji. Natomiast nazwa inwestycji musi być 

zgodna bez względu na ilość podmiotów. Więc jeżeli tak Powiat Lubartowski tę inwestycję określił, to my 

zmieniając jej nazwę powodujemy chaos w nazwie tej inwestycji i ryzyko, że ta inwestycja nie zostanie 

dofinansowana. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Proszę kto z państwa jeszcze zabierze głos. 

Rozumiem, że możemy dyskusję już kończyć. Zamykam dyskusję wobec tego. I zarządzam głosowanie. Kto 

z państwa radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Łukowskiego na 2025 rok. Poprosimy o pomoc dla pana starosty. Czy to chwila zawahania? Jak zagłosować? 

Głosowanie jest tak ważne, że zasadne byłoby, żeby wszyscy państwo w formie elektronicznej zagłosowali. 

Jeśli się nie uda, to oczywiście jest. Doskonale. 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Łukowskiego na 2025 

rok. 

Wyniki głosowania: ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (18) Danuta Bosek, Barbara Chadaj, Karol Ciołek, Maciej Cybulski, Krzysztof Głuchowski, Longin Kajka, 

Jerzy Kędra, Janusz Kozioł, Tomasz Kruk, Henryk Lipiec, Ilona Ochmańska, Sławomir Rzymowski, 

Przemysław Suchodolski, Krzysztof Szczęśniak, Wojciech Szczygieł, Dariusz Szustek, Andrzej Wisiński, 

Agata Zabielska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Lucjan Szekalis 

NIEOBECNI (4) Urszula Chruściel, Jacek Krzyszczak, Krzysztof Woliński, Włodzimierz Wolski 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Zamykam głosowanie. Poproszę o zbiorcze 

wyniki. W głosowaniu brało udział 19 radnych. Za projektem uchwały opowiedziało się 18 radnych. Jeden 

radny wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Łukowskiego 

na 2025 rok została podjęta. 

Uchwała Nr XI/77/2024 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Serdecznie gratuluję panie Starosto po raz kolejny. Śmiałe, 

ambitne plany zyskały uznanie w oczach prawie wszystkich państwa radnych. Nie było głosów przeciwnych, 

co jest też niezwykle ważne. Szczerze gratuluję. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Dziękuję Panie Przewodniczący. Ja również dziękuję wszystkim 

państwu radnym, którzy zagłosowali za. Pan radny Lucjan Szekalis zapowiedział, że budżetu nie poprze, ale 

też nie był przeciwny, więc myślę, że to też zasługuje na uwagę i docenienie. Proszę państwa, to taki budżet 

historyczny. Chyba nie było takiego budżetu, że tylko jedna osoba się wstrzymała, a poza tym wszyscy radni 

byli za, także serdecznie dziękuję wszystkim państwu. Ja myślę, że to jest taki przykład na to, że ta rada od 

samego początku pracuje nie dla swoich barw politycznych czy ugrupowań, tylko dla dobra mieszkańców 

powiatu. Więc jeszcze raz serdecznie wszystkim państwu dziękuję, a też dziękuję bardzo serdecznie tutaj 

wydziałowi finansowemu, którzy w pocie czoła, często popołudniami, wieczorami, kiedy paliło się późno 
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światło, to jednak panie tutaj konstruowały ten budżet, przyjmowały jakby sugestie zarządu powiatu. Także, 

także pani skarbnik bardzo dziękuję. Pani i całemu zespołowi, zespołowi wydziału finansów. Od razu 

uprzedzam pytania, nagrody były stosowne, inne jeszcze niż te ostatnio. Także, także to też jest przykład na 

to, że my naprawdę doceniamy zaangażowanie pracowników. No i cóż drodzy państwo, budżet 

uchwaliliśmy. Dosłownie od jutra zaczynamy go realizować. No może jeszcze parę dni tego roku, ale jak to 

niektóre inwestycje się zazębiają, więc czasem mamy taką sytuację, że możecie się państwo niektórzy 

zdziwić jadąc np. drogą pomiędzy Okrzeją, a załóżmy Lipinami. Tam by się mogło wydawać, że inwestycja 

jest już skończona, ale to tylko dlatego, że wykonawca zrobił więcej niż powinien w tym roku. No ale to już 

jest jego sprawa, a tam zostanie kosmetyka, gdzie nie gdzie trzeba linie wymalować, gdzie nie gdzie pobocza 

jeszcze utwardzić. Także myślę, że podsumowując rok miniony, myślę, że to był bardzo dobry rok dla 

powiatu łukowskiego, ale jak widzicie państwo, ten rok przyszły też nie będzie zły. Także jeszcze raz 

wszystkim państwu bardzo serdecznie dziękuję. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Przechodzimy do punktu 6 porządku obrad  

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Łukowskiego 

na lata 2025-2029". 

Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Przechodzimy do punktu 6 porządku obrad - podjęcie 

uchwały w sprawie uchwalenia Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Łukowskiego na lata 2025-2029. 

Za chwilę poproszę pana Starostę, ewentualnie któregoś z członków zarządu o ewentualny komentarz, 

mimo że Państwo dysponują bardzo obszernym materiałem. Do Państwa dyspozycji jest również pan 

Naczelnik Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska, pan Naczelnik Grzegorz Świerczewski. 

Zanim zaproszę Państwa do dyskusji, to poproszę o wypowiedź komisji, która zajmowała się tym tematem. 

Mianowicie była to Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska. Przewodniczący komisji, pan radny Krzysztof 

Głuchowski ma głos, proszę. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Krzysztof Głuchowski: Opinia komisji 

jednogłośnie pozytywna. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Dziękuję uprzejmie. Otwieram dyskusję. Kto z Państwa 

chciałby zabrać głos w tej sprawie? Proszę zgłaszać się do dyskusji. Nie dostrzegam, by ktoś chciał zabrać 

głos. W związku z tym zamykam dyskusję i zarządzam. Proszę bardzo, rzutem na taśmę, ale jednak, proszę. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Wisiński: Szanowni Państwo, Państwo radni. Jeżeli ktoś mnie 

nazwie Felek, to ja nie przyjmuję, że się nazywam Felek, tylko nazywam się Andrzej. To w kontekście 

wcześniejszej wypowiedzi co do nazwy drogi. Natomiast jeżeli chodzi o Program Ochrony Środowiska, jest 

to materiał 278 stron. I jeżeli my nie dyskutujemy na ten temat, ani słowa, a mamy do czynienia ze strajkami 

ostatniego pokolenia, to albo z nimi coś nienormalnie jest, albo z nami. Ja przepraszam, nikogo to nie 

obrażam. W związku z tym ja dzisiaj się ograniczę tylko do jednej prośby. Panie Starosto, znajdź pan parę 

groszy i ci ludzie, co pisali 278 stron, dać im tam parę złotych. Mimo, że mam określone uwagi, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Dziękuję. Czy pan Starosta się odniesie do takiej 

propozycji?  

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Tak, zrobiło się dość humorystycznie. Powiem tak, jak pana tata 

nazwał pana Andrzej, to ja będę do pana mówił Andrzej, ale jak ktoś kogoś innego nazwał Felek, to ja nie 

będę mówił, że jest Andrzej. Odnosząc się do Pańskiej propozycji, namawia mnie pan do naruszenia 
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dyscypliny finansów publicznych, bo firma, która przygotowała ten projekt, uzyskała stosowną zapłatę, 

także pracownicy wydziału, jeśli jest potrzeba, są również nagradzani. 

Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek Dziękuję bardzo. Proszę bardzo, ponownie pan 

przewodniczący Andrzej Wisiński. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Wisiński: Skoro firma to opracowywała, to ja się odniosę 

bardzo króciutko. Niektóre dane są nieaktualne. Są niektóre rzeczy, które są niewyjaśnione. Przykładowo 

ja nie wiem, co się dzieje z wysypiskiem śmieci w Stoczku na podstawie tego opracowania. Ja wiem jedno, 

że decyzje, które wydaje Starostwo, bo pytałem w wydziale, to swoje decyzje kontroluje, ale kluczowe 

decyzje największe wydaje województwo. Województwo dosyć często podchodzi mniej tak uczuciowo, 

mniej znając temat, patrzy bardziej na merytoryczne, w zależności jaka firma przygotowała wniosek o 

wydanie decyzji i co się za tym kryje. Natomiast czy my żeśmy ograniczyli wywóz odpadów poubojowych? 

Czy my wyjaśniliśmy wysypisko śmieci w Stoczku, które miało miejsce i przez tyle lat o tym mówię, a tam 

wozi się do sylikatów piasek. Pan z ochrony środowiska z Białej Podlaskiej powiedział, tak wiercono, żeby 

nic nie znaleźć, powiedział na tej sesji. Jeżeli chodzi o retencję odnośnie zatrzymania wody, czy w tym 

kierunku są jakieś znaczące działania? Nie wiem. Więc Szanowni Państwo, radziłbym wszystkim wam i 

sobie, że te 278 stron przeczytać i w określonym czasie wprowadzić punkt na sesji dodatkowo i 

podyskutować na ten temat. Jest moja prośba i sugestia, bo ochrona środowiska jest rzeczą szalenie ważną, 

a jodła, która mamy na tym terenie jest najlepszym wskaźnikiem zanieczyszczenia powietrza. Wszelkiego 

rodzaju nowotwory skórne, skąd się biorą z zanieczyszczonego powietrza. Warto dbać o zdrowie, o własne 

życie, bo to jest dar każdego z nas. Także nie milczmy na temat ochrony środowiska. Dziękuję. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Jeśli można, właśnie w ramach tego głosu niemilczenia jest z 

nami pan, który reprezentuje firmę, która przygotowała ten program. Jeśli pan przewodniczący pozwoli, to 

może pan by się odniósł w kilku słowach do tego właśnie dzieła, ponad 270 stron, no wiadomo, że powiat 

jest duży i dużo jest problemów związanych również z ochroną środowiska. 

Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Dziękuję. Oczywiście za chwileczkę panu udzielę 

głosu, tylko widziałem, że wcześniej chęć zabrania głosu zgłaszał pan radny Krzysztof Głuchowski. Proszę 

bardzo, panie radny. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Krzysztof Głuchowski: Proszę Państwa, 

posiedzenie komisji z udziałem naczelnika wydziału pana Grzegorza Świerczewskiego, z udziałem pana 

starosty Dariusza Szustka odbyło się kilka dni temu i rzeczywiście tam spotkaliśmy się z tym dużym 

materiałem, z którym zapoznali się członkowie komisji. I jesteśmy pod wrażeniem. W zasadzie tam 

wszystkiego można się dowiedzieć, co dotyczy Powiatu Łukowskiego we wszystkich jego działach, we 

wszystkich jego zadaniach. Także jeszcze raz serdecznie dziękuję za ten dokument. I naprawdę, panie 

przewodniczący Andrzeju Wisiński solidnie podeszliśmy do posiedzenia tej komisji. Tak, że dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Dziękuję. Proszę uprzejmie, niech pan zabierze głos. 

Autor Programu Tomasz Furtak: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, otóż 278 stron to jest 

zarówno Program Ochrony Środowiska, który liczy 162 strony. Do niego jest prognoza oddziaływania na 

środowisko, które liczy około 100 stron, ale ona nie dotyczy żadnych zadań. Zadania są sformułowane od 

strony 118 do strony 152. I to głównie tam należy ten program odczytywać. Zadania są podzielone na dwie 

grupy. Zadania własne powiatu oraz zadania monitorowane. Zadania monitorowane to są zadania, które 

dotyczą samorządów gminnych, nadleśnictwa, firm prywatnych, także Zarządu Dróg Powiatowych i różnych 
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jeszcze innych podmiotów. Jeśli chodzi o to składowisko odpadów w Stoczku Łukowskim. Otóż tutaj powiat 

nie ma nic do tego czy ono będzie zamknięte czy nie. Głównym elementem jak gdyby tutaj to jest plan 

gospodarki odpadami dla Województwa Lubelskiego. Ten plan gospodarki odpadami dla Województwa 

Lubelskiego on został uchwalony w 2016 roku i nadal obowiązuje po zmianach w 2019 roku. Obecnie od 

półtora roku trwa formułowanie nowego planu. Na stronach Urzędu Marszałkowskiego obecnie trwają 

trzecie konsultacje tego planu. Gdyż są tam różne drażliwe rzeczy, które są zmieniane w trakcie. Zarówno 

ze względu na konsultacje poszczególnych osób, ale także ministerstwa czy samorządów gminnych. I w tym 

planie prawdopodobnie będzie, a plan jest aktem prawa miejscowego, będzie wpisane zamknięcie tego 

składowiska w Stoczku Łukowskim. Tak to wygląda. Jeśli chodzi o retencję to tutaj mamy wpisane 

melioracje w gminie Trzebieszów Szaniawy, prawda. Także inne rzeczy związane z ochroną przyrody. 

Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Dziękuję. Zdaje się, że o głos prosił radny wojewódzki 

pan Ryszard Szczygieł. Proszę. 

Radny Województwa Lubelskiego Ryszard Szczygieł: Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. 

Jako radny sejmiku znam ten dokument wojewódzki plan ochrony. I jeżeli chodzi o składowisko w Stoczku 

Łukowskim, bo akurat sprawy, które dotyczą Powiatu Łukowskiego szczególnie monitoruję. Jest to 

składowisko, które jest własnością gminy i miasta i tym składowiskiem dysponuje zakład gospodarki 

odpadami w Adamkach. Ono jest uzupełniane, dopełniane do rekultywacji i całość kosztów rekultywacji 

bierze na siebie zakład zagospodarowania odpadów w Adamkach. Związek, do którego należą praktycznie 

wszystkie gminy naszego powiatu i miasto. Z tego co wiem to miasto i gmina z tego tytułu dostają też 

wynagrodzenie stosowne za składowanie odpadów, które myślę, że nie jest to małym wkładem do budżetu 

obu tych samorządów. Także wszystko jest pod kontrolą i za zgodą i wiedzą marszałka. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Dziękuję za to wyjaśnienie. Proszę bardzo pan 

przewodniczący Andrzej Wisiński. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Andrzej Wisiński: Szanowni Państwo jeżeli wysypisko śmieci 

w Stoczku Łukowskim przekazane do tego zakładu, o którym powiedział pan radny wojewódzki, że tam 

złożone jest, miały być tańsze opłaty. Ogólnie rzecz biorąc opłaty tzw. śmieciowe to najdroższy podatek w 

chwili obecnej. Nic w tym kierunku się nie robi. U nas w Polsce jest tendencja, że opakowanie jest 

ważniejsze jak towar w środku. Natomiast jeżeli natężenie ruchu jest przekazywane na podstawie roku 

2020, a mamy rok 2024 to jest aktualne? Nie. Jeżeli poziom hałasu nie mierzyło się to wiarygodne wszystko 

jest? Nie. Ale nie będę już wchodził w tematy po prostu, bo w moim rozumowaniu jeżeli chodzi o ochronę 

środowiska ja wszystko zgadzam się z tą oceną, że przygotowanie tego programu do ewentualnych działań 

jest potrzebne i chwała za to. Natomiast wszelkiego rodzaju uwagi jakie np. ja zgłaszam, mogę nie mieć 

racji, ale po prostu zmuszam do myślenia drugą stronę. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Proszę. Kto chciałby zabrać głos? Proszę bardzo.  

Autor Programu Tomasz Furtak: Jeśli chodzi o te natężenia ruchu to jest generalny pomiar ruchu 

co 5 lat. Tak że ostatni był w 2020 roku, następny będzie w przyszłym roku. Tak że nie ma po prostu innych 

danych. Tak samo pomiary hałasu przeprowadza WIOŚ w Lublinie i jeśli przeprowadza w jakimś swoim 

określonym czasie nie ma innych danych, na które można się powołać. Także tutaj te dane, które tutaj są 

to są dane aktualne. Poza tym jeśli pan Przewodniczący miał jakieś zastrzeżenia do tego każdy mógł tutaj 

się odnieść do tego programu trzeba było sformułować je prawda czy na piśmie, czy w inny sposób i byśmy 

się do tego bardzo szczegółowo wtedy odnieśli. Teraz trudno tutaj dyskutować na gorąco. Dziękuję bardzo. 



Protokół z XI sesji Rady Powiatu Łukowskiego z dnia 20.12.2024 r. 22 
 

Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Dziękuję. Pan Starosta, proszę. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Ja tylko do jednego zdania chciałbym się odnieść, bo jeżeli w 

Stoczku, w mieście czy w gminie śmieci są drogie według pana przewodniczącego to Rada Powiatu na to 

nie ma żadnego wpływu, bo są to przepisy prawa miejscowego, czyli konkretnie uchwały podjęte o 

wysokości zagospodarowania odpadami przez Radę Miasta Stoczek Łukowski i Radę Gminy Stoczek 

Łukowski.  

Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Dziękuję. O głos prosił pan naczelnik Grzegorz 

Świerczewski zdaje się tak. Proszę. 

Naczelnik Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Grzegorz Świerczewski: Ja 

chciałem podziękować panu Andrzejowi za podkreślenie tego tematu ważności Programu Ochrony 

Środowiska dla Powiatu Łukowskiego. Nie wiem czy wszyscy sobie zdają sprawę, ale później, korzystamy z 

tego programu w trakcie i wydawania decyzji i jeżeli są realizowane jakiekolwiek projekty to też jest 

sprawdzane czy one znajdują się w programie ochrony środowiska i z tego tytułu są przyznawane punkty i 

później można sobie punktację podnieść i otrzymać dotację. No i również to, że pan Andrzej zauważył błąd, 

ten błąd został sprostowany. Tak że bardzo dziękujemy za czytanie i za pomaganie w tworzeniu tego 

programu. I również przy udzielaniu pożyczek dla Powiatu Łukowskiego banki sprawdzają program ochrony 

środowiska. Co tam jest, czy jest uchwalony. Także program jest ważny. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Dziękuję. Rozumiem, że dyskusja już chyba się 

zakończyła. Więc oficjalnie wypowiem formułę. Zamykam dyskusję dotyczącą punktu 6 i zarządzam 

głosowanie. 

- Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia programu ochrony 

środowiska dla Powiatu Łukowskiego na lata 2025-2029? 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony Środowiska dla 

Powiatu Łukowskiego na lata 2025-2029". 

Wyniki głosowania: ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7 

Wyniki imienne: 

ZA (16) Danuta Bosek, Barbara Chadaj, Karol Ciołek, Krzysztof Głuchowski, Jerzy Kędra, Janusz Kozioł, 

Henryk Lipiec, Ilona Ochmańska, Sławomir Rzymowski, Przemysław Suchodolski, Krzysztof Szczęśniak, 

Wojciech Szczygieł, Lucjan Szekalis, Dariusz Szustek, Andrzej Wisiński, Agata Zabielska 

NIEOBECNI (7) Urszula Chruściel, Maciej Cybulski, Longin Kajka, Tomasz Kruk, Jacek Krzyszczak, Krzysztof 

Woliński, Włodzimierz Wolski 

 Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Dziękuję bardzo, zamykam głosowanie. Za 

projektem uchwały opowiedziało się 16 radnych, głosów przeciwnych, wstrzymujących się nie było. 

Stwierdzam, że uchwała w sprawie uchwalenia Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Łukowskiego 

na lata 2025-2029 została podjęta. 

Uchwała Nr XI/78/2024 stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Powiat Łukowski umowy na 

świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego na liniach komunikacyjnych o 

charakterze użyteczności publicznej z PKS w Łukowie S.A. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Do Państwa dyspozycji jest oczywiście zarząd. Widzę, 

że jest również, jeśli zajdzie taka potrzeba, prezes PKS S.A., pan Tomasz Madoń. Zanim zaproszę do dyskusji, 

to poproszę o opinię merytorycznej komisji, która pochyliła się nad zagadnieniem Komisja Infrastruktury 

Technicznej, przewodniczący komisji, Pan radny Przemysław Suchodolski ma głos, proszę. 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Technicznej Przemysław Suchodolski: Szanowni Państwo, 

Komisja Infrastruktury Technicznej pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Dziękuję, zapraszam do dyskusji. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Ja tylko, Panie Przewodniczący, chciałbym podkreślić, że ilość 

linii się nie zmieniła, bo tu chodzi o dostępność dla osób, które nie posiadają chociażby własnego 

samochodu, czy chcą skorzystać z tej komunikacji zbiorowej, natomiast zwiększyła się ilość kursów, więc 

myślę, że to dla mieszkańców Powiatu Łukowskiego jest taka dobra wiadomość. 

Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Dziękuję, no cenna informacja rzeczywiście. Proszę 

bardzo, jeszcze Pan Prezes chciał zabrać głos w tej sprawie, proszę. 

Prezes PKS w Łukowie S.A Tomasz Madoń: Panie Przewodniczący, Panie Starosto, chciałbym 

skonkretyzować o ile tych usług się zwiększy w porównaniu do poprzedniego okresu. Spółka będzie 

realizowała 34 linie, czyli ilość linii zostanie ta sama, natomiast będzie to prawie 200 kursów każdego dnia, 

zwiększamy liczbę kursów o 32 kursy. Chciałbym też przy tej okazji powiedzieć, że spółka przewozi każdego 

dnia między 12 a 15 tysięcy pasażerów, to pokazuje ogrom, jak ważnym podmiotem społecznym jest 

przewoźnik łukowski. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Dziękuję i to był chyba ostatni głos w dyskusji, zdaje 

się, że tak. Zamykam dyskusję wobec tego i zarządzam głosowanie. 

- Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez 

Powiat Łukowski umowy na świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego na liniach 

komunikacyjnych o charakterze użyteczności publicznej z PKS w Łukowie S.A.? 

Głosowano w sprawie:  

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Powiat Łukowski umowy na świadczenie 

usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego na liniach komunikacyjnych o charakterze 

użyteczności publicznej z PKS w Łukowie S.A. 

Wyniki głosowania: ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

Wyniki imienne: 

ZA (17) Danuta Bosek, Barbara Chadaj, Karol Ciołek, Maciej Cybulski, Krzysztof Głuchowski, Jerzy Kędra, 

Janusz Kozioł, Henryk Lipiec, Ilona Ochmańska, Sławomir Rzymowski, Przemysław Suchodolski, Krzysztof 

Szczęśniak, Wojciech Szczygieł, Lucjan Szekalis, Dariusz Szustek, Andrzej Wisiński, Agata Zabielska 

NIEOBECNI (6) Urszula Chruściel, Longin Kajka, Tomasz Kruk, Jacek Krzyszczak, Krzysztof Woliński, 

Włodzimierz Wolski 

Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Dziękuję, zamykam głosowanie. Za projektem 

uchwały opowiedziało się 17 radnych, głosów przeciwnych, wstrzymujących się nie było. Stwierdzam, że 

uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Powiat Łukowski umowy na świadczenie usług w 
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zakresie publicznego transportu zbiorowego na liniach komunikacyjnych o charakterze użyteczności 

publicznej z PKS w Łukowie S.A. została podjęta. 

Uchwała Nr XI/79/2024 stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia Powiatu Łukowskiego z Lubelskiej Regionalnej Organizacji 

Turystycznej w Lublinie. 

Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Na ewentualne Państwa zapytania odpowie Zarząd. 

Oczywiście jest również na sali obrad Pani Agnieszka Mościcka, Naczelnik Wydziału Promocji, Rozwoju i 

Spraw Społecznych. Ale wstępnie proszę na początku o opinię Komisji, która się zajmowała tym tematem, 

Komisji Edukacji, Kultury i Sportu. Przewodniczący Komisji, pan radny Krzysztof Szczęśniak ma głos, proszę. 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Krzysztof Szczęśniak: Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Dziękuję. Otwieram dyskusję. Nie dostrzegam 

chętnych do zabrania głosu. Wobec tego dyskusję zamykam i zarządzam głosowanie. 

- Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie wystąpienia Powiatu Łukowskiego z 

Lubelskiej, Regionalnej Organizacji Turystycznej w Lublinie? 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia Powiatu Łukowskiego z Lubelskiej Regionalnej Organizacji 

Turystycznej w Lublinie 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Danuta Bosek, Barbara Chadaj, Karol Ciołek, Krzysztof Głuchowski, Jerzy Kędra, Janusz Kozioł, 

Ilona Ochmańska, Sławomir Rzymowski, Przemysław Suchodolski, Krzysztof Szczęśniak, Wojciech 

Szczygieł, Lucjan Szekalis, Dariusz Szustek, Andrzej Wisiński, Agata Zabielska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Maciej Cybulski, Henryk Lipiec 

NIEOBECNI (6) Urszula Chruściel, Longin Kajka, Tomasz Kruk, Jacek Krzyszczak, Krzysztof Woliński, 

Włodzimierz Wolski 

Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Zamykam głosowanie. Za projektem 

uchwały opowiedziało się 15 Radnych, głosów przeciwnych nie było. Dwóch Radnych wstrzymało się od 

głosu. 

Stwierdzam, że uchwała w sprawie wystąpienia Powiatu Łukowskiego z Lubelskiej, Regionalnej 

Organizacji Turystycznej w Lublinie została podjęta. 

Uchwała Nr XI/80/2024 stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania Statutu Samodzielnemu Publicznemu 

Zakładowi Opieki Zdrowotnej w Łukowie. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: I teraz dwa punkty, które Państwo radni zdecydowali 

wprowadzić do porządku dzisiejszych obrad. Pierwszy to ten, który zgłosił Pan Starosta, podjęcie uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki 

Zdrowotnej w Łukowie. I ponownie taki sam skład ekspercki odpowie na Państwa ewentualne pytania, czyli 

zarząd na czele z panem Starostą i pani Naczelnik Agnieszka Mościcka. Brak jest opinii komisji, ponieważ 

stosunkowo w ostatniej chwili te materiały dotarły i żadna z komisji nie była w stanie zaopiniować tego 

projektu. Otwieram dyskusję. Dziękuję uprzejmie, zamykam dyskusję, zarządzam głosowanie. 

- Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania Statutu 

Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej w Łukowie? 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w 

Łukowie. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

Wyniki imienne: 

ZA (17) Danuta Bosek, Barbara Chadaj, Karol Ciołek, Maciej Cybulski, Krzysztof Głuchowski, Jerzy Kędra, 

Janusz Kozioł, Henryk Lipiec, Ilona Ochmańska, Sławomir Rzymowski, Przemysław Suchodolski, Krzysztof 

Szczęśniak, Wojciech Szczygieł, Lucjan Szekalis, Dariusz Szustek, Andrzej Wisiński, Agata Zabielska 

NIEOBECNI (6) Urszula Chruściel, Longin Kajka, Tomasz Kruk, Jacek Krzyszczak, Krzysztof Woliński, 

Włodzimierz Wolski 

Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Zamykam głosowanie. Za projektem 

uchwały opowiedziało się 17 Radnych, głosów przeciwnych, wstrzymujących się nie było. 

Stwierdzam, że uchwała zmieniającej uchwałę w sprawie nadania Statutu Samodzielnemu 

Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej w Łukowie została podjęta. 

Uchwała Nr XI/81/2024 stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uznania się za niewłaściwą do rozpatrzenia skargi. 

Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek Państwo dysponują projektem uchwały z dosyć 

wnikliwym uzasadnieniem. Jeśli zajdzie taka potrzeba, to wiceprzewodniczący komisji przybliży Państwu 

temat. W związku z tym otwieram dyskusję. Proszę uprzejmie, kto chciałby zabrać głos? Dziękuję bardzo. 

Zamykam dyskusję i zarządzam głosowanie. 

- Kto z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie uznania się za niewłaściwą do 

rozpatrywania skargi? 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie uznania się za niewłaściwą do rozpatrzenia skargi. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 
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Wyniki imienne: 

ZA (17) Danuta Bosek, Barbara Chadaj, Karol Ciołek, Maciej Cybulski, Krzysztof Głuchowski, Jerzy Kędra, 

Janusz Kozioł, Henryk Lipiec, Ilona Ochmańska, Sławomir Rzymowski, Przemysław Suchodolski, Krzysztof 

Szczęśniak, Wojciech Szczygieł, Lucjan Szekalis, Dariusz Szustek, Andrzej Wisiński, Agata Zabielska 

NIEOBECNI (6) Urszula Chruściel, Longin Kajka, Tomasz Kruk, Jacek Krzyszczak, Krzysztof Woliński, 

Włodzimierz Wolski 

 Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Zamykam głosowanie. Za 

projektem uchwały opowiedziało się 17 radnych. Głosów przeciwnych, wstrzymujących się nie było. 

Stwierdzam, że uchwała w sprawie uznania się za niewłaściwą do rozpatrywania skargi została podjęta. 

Uchwała Nr XI/82/2024 stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Adamów z przeznaczeniem na 

realizację zadania pn. „Rewitalizacja centrum Woli Gułowskiej”. 

Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Punkt 11. Porządku obrad. Podjęcie uchwały w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej gminie Adamów z przeznaczeniem na realizację zadania pod nazwą 

„Rewitalizacja Centrum Woli Głowskiej”. Na ewentualne Państwa pytania odpowie Pan Starosta i zarząd 

oczywiście. Zanim tutaj poproszę Państwa o zabranie głosu w dyskusji, to poproszę o wypowiedzi 

przewodniczących komisji. Komisja Budżetu i Finansów i Mienia Powiatu proszę Pan radny Sławomir 

Rzymowski. Proszę. 

Członek Komisji Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu Sławomir Rzymowski: Panie 

Przewodniczący, Szanowni Państwo, Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 18 grudnia 

pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. I przewodniczący Komisji 

Infrastruktury Technicznej, Pan radny Przemysław Suchodolski. Proszę. 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Techniczne Przemysław Suchodolski: Panie 

Przewodniczący, Wysoka Rado, nasza Komisja wyraziła pozytywną opinię o projekcie przedmiotowej 

uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Dziękuję. Zachęcam Państwa do zabrania głosu, czyli 

otwieram dyskusję. Nie ma chętnych do dyskusji. Wobec tego zamykam tę część punktu 11 i zarządzam 

głosowanie. 

- Kto z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminy 

Adamów z przeznaczeniem na realizację zadania pod nazwą Rewitalizacja Centrum Woli Głowskiej? 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Adamów z przeznaczeniem na 

realizację zadania pn. „Rewitalizacja centrum Woli Gułowskiej” 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

Wyniki imienne: 
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ZA (17) Danuta Bosek, Barbara Chadaj, Karol Ciołek, Maciej Cybulski, Krzysztof Głuchowski, Jerzy Kędra, 

Janusz Kozioł, Henryk Lipiec, Ilona Ochmańska, Sławomir Rzymowski, Przemysław Suchodolski, Krzysztof 

Szczęśniak, Wojciech Szczygieł, Lucjan Szekalis, Dariusz Szustek, Andrzej Wisiński, Agata Zabielska 

NIEOBECNI (6) Urszula Chruściel, Longin Kajka, Tomasz Kruk, Jacek Krzyszczak, Krzysztof Woliński, 

Włodzimierz Wolski 

 Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Zamykam głosowanie. Za 

projektem uchwały opowiedziało się 17 radnych. Głosów przeciwnych, wstrzymujących się nie było. 

Stwierdzam, że uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminy Adamów z przeznaczeniem na 

realizację zadania pod nazwą „Rewitalizacja centrum Woli Gułowskiej” została podjęta. 

Uchwała Nr XI/83/2024 stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Łukowskiego na 2024 rok. 

Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Punkt 12 porządku obrad - Podjęcie uchwały w 

sprawie zmian budżetu powiatu łukowskiego na 2024 rok i tutaj ponownie poproszę najpewniej pana 

radnego Sławomira Rzymowskiego o zabranie głosu w imieniu Komisji Budżetu Finansów i Mienia. Powiatu. 

Proszę. Tutaj proszę o wypowiedź w imieniu Komisji co do punktu 13. 

Członek Komisji Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu Sławomir Rzymowski: Panie 

Przewodniczący, Szanowni Państwo, Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt zmiany 

budżetu powiatu łukowskiego na 2024 rok i projekt zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję i tutaj rozumiem, 

że głos zabierze Pan Starosta, ewentualnie Pani Skarbnik, jeśli zajdzie potrzeba, jeśli Państwo mają jakieś 

wątpliwości, chcieliby coś dopytać. Nie widzę chętnych do zabrania dyskusji. Zamykam dyskusję i zarządzam 

głosowanie. 

- Kto z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie zmiany budżetu powiatu łukowskiego 

na 2024 rok? 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Łukowskiego na 2024 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

Wyniki imienne: 

ZA (17) Danuta Bosek, Barbara Chadaj, Karol Ciołek, Maciej Cybulski, Krzysztof Głuchowski, Jerzy Kędra, 

Janusz Kozioł, Henryk Lipiec, Ilona Ochmańska, Sławomir Rzymowski, Przemysław Suchodolski, Krzysztof 

Szczęśniak, Wojciech Szczygieł, Lucjan Szekalis, Dariusz Szustek, Andrzej Wisiński, Agata Zabielska 

NIEOBECNI (6) Urszula Chruściel, Longin Kajka, Tomasz Kruk, Jacek Krzyszczak, Krzysztof Woliński, 

Włodzimierz Wolski 

Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. Zamykam głosowanie. Proszę o 

wyniki zbiorcze. Za projektem uchwały opowiedziało się 17 radnych. Głosów przeciwnych, 
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wstrzymujących się nie było. Stwierdzam, że uchwała w sprawie zmian budżetu powiatu łukowskiego na 

2024 rok została podjęta. 

Uchwała Nr XI/84/2024 stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Łukowskiego. 

Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Pan Radny Sławomir Rzymowski był łaskaw 

wypowiedzieć się w imieniu komisji odnośnie poprzedniego i bieżącego punktu. Otwieram zatem dyskusję. 

Nie widzę chętnych do zabrania głosu. Zamykam dyskusję. Zarządzam głosowanie. 

- Kto z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Łukowskiego? 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Łukowskiego. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

Wyniki imienne: 

ZA (17) Danuta Bosek, Barbara Chadaj, Karol Ciołek, Maciej Cybulski, Krzysztof Głuchowski, Jerzy Kędra, 

Janusz Kozioł, Henryk Lipiec, Ilona Ochmańska, Sławomir Rzymowski, Przemysław Suchodolski, Krzysztof 

Szczęśniak, Wojciech Szczygieł, Lucjan Szekalis, Dariusz Szustek, Andrzej Wisiński, Agata Zabielska 

NIEOBECNI (6) Urszula Chruściel, Longin Kajka, Tomasz Kruk, Jacek Krzyszczak, Krzysztof Woliński, 

Włodzimierz Wolski 

Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Zamykam głosowanie. Proszę o wyniki. Za projektem 

uchwały opowiedziało się 17 radnych. Głosów przeciwnych, wstrzymujących się nie było. 

Stwierdzam, że uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Łukowskiego 

została podjęta. 

Uchwała Nr XI/85/2024 stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 14. Sprawy różne i wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady Powiatu Karol Ciołek: Punkt 14 porządku obrad - Sprawy różne i wolne 

wnioski. Bardzo proszę, Pan radny Henryk Lipiec. 

Radny Henryk Lipiec: Panowie Przewodniczący, Panowie Starostowie, ja mam takie dwie sprawy, 

dwie uwagi. Może na początek chciałem zacząć nietypowo i podziękować Panu Dyrektorowi ze szpitala za 

to, że raczył zostać, bo prosiłem go, żeby został do końca, chociaż wiem, że tam obowiązki również ma. 

Chciałem zgłosić jedną uwagę, jeden wniosek, jedną prośbę, jeżeli chodzi o zarząd i jeżeli chodzi o dyrekcję 

szpitala SP ZOZ. Otóż jest taka sytuacja, że zwróciły się do mnie pracownice SP ZOZ, chodzi o salowe. Ja nie 

wiem dokładnie panie Dyrektorze, czy to zostało zmienione, czy nie, ale została zmieniona organizacja pracy 

z 12 godzin na 8 godzin. Ja początkowo myślałem, że to jest związane z tą restrukturyzacją i jakimiś 

oszczędnościami. Okazuje się, że z tego tytułu żadnych oszczędności nie ma. Jest to swego rodzaju 

utrudnienie, nie wiem, czy to jest dobre określenie, dla tych pracownic, chociażby z tego względu, że to jest 

codzienny dojazd, nie każdy dysponuje samochodem, ale też nie ukrywajmy, bo wydaje mi się, że 
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powinniśmy tu sobie szczerze mówić, też część z tych pań po prostu jest zatrudnionych na jakieś tam cząstki 

etatu dodatkowo, czyli powiedzmy, że sobie dorabiają. Jeżeli to nie ma konsekwencji finansowych, to ja 

bym się zwrócił się z prośbą do dyrekcji, bo nie wiem, czy to jest ich pomysł, czy nie ich, podejrzewam, że 

któryś z pracowników podsunął ten pomysł, dyrekcja zaakceptowała, żeby jednak wrócić do tego systemu 

12-godzinnego. Jest to ułatwienie dla pracowników i nie wiąże się z żadnymi oszczędnościami, a więc na 

ręce pana, panie dyrektorze prosiłbym o zgłoszenie tego problemu i o przychylenie się do próśb, to dotyczy 

chyba pięćdziesięciu paru pracownic. To jest jedna sprawa. I dziękuję jeszcze raz, że pan został.  

Szanowni państwo, drugą sprawę mam trochę taką nietypową. I tak się zastanawiam, jak, jak to 

rozpocząć. 25 września 2024 roku weszły przepisy dotyczące sygnalistów, to znaczy tych osób, które na 

jakieś tam nieprawidłowości powinny reagować. Do mnie na adres domowy dotarł list, ja później przekażę 

go, panie starosto, z prośbą o interwencję. Zatytułowane jest: Radni Powiatu Łukowskiego, prośba o 

interwencję”. Chcę się zastrzec, że ja tej całej prośby nie będę czytał. I to nie dlatego, że mam jakieś ukryte 

intencje, ale po prostu chciałbym zachować się w porządku co do danych wrażliwych. Pan starosta później 

otrzyma to pismo w całości i pozwólcie, że zacytuję. „Prośba o interwencję Radni Powiatu Łukowskiego”. 

Nie wiem dlaczego na moje ręce, ale tak, tak przyszło. „Jesteście przedstawicielami załogi, dlatego prosimy 

o interwencję w spółce PKS w Łukowie. Za pośrednictwem starosty radę nadzorczą reprezentują 

przedstawiciele Zarządu Powiatu, a w tym samym Radę Powiatu. Jest to spółka, którą opanowało 

Przymierze. Jest to bardzo widoczne po zatrudnionych osobach i ich wynagrodzeniach. Pracownicy, którzy 

poświęcili całe swoje życie dla dobra PKS-u są piętnowani i zmuszani do odejścia. Majątek spółki 

dewastowany i rozkradany. Zakupy autobusów. Są sprowadzane przez osoby, które nie mają nic wspólnego 

z techniczną stroną pojazdu. Zakupione autobusy po sprowadzeniu są wstawiane na warsztat do 

gruntownej naprawy i przez kilka tygodni są spawane. Sprzedający pozbywając się tych autobusów dużo 

dają...”, ja czytam tak jak napisane, tak że proszę o formułę mnie nie pytać, „dużo dając za nogami, ponieważ 

po odbiór jeździ tylko pan...” i tutaj nazwiska nie, nie będę uwzględniał ze względu właśnie na... te dane 

osobiste. „Tak można się bawić za nasze wspólne pieniądze, ponieważ musi dorobić do wynagrodzenia, 

oświadczenie majątkowe można uzyskać na stronie internetowej. Większość z nas pracuje za najniższą 

krajową, nie mamy prawa narzekać. Zwracamy się również do Rady Nadzorczej o zainteresowanie się 

działaniem prezesa i dyrektora, który jest wieloletnim działaczem PiS. Następnie, który kosztuje spółkę 150 

tysięcy tylko za to, że łaskawie dojedzie do pracy. Szanowni radni, ponieważ czas szybko biegnie, rozliczymy 

was za bezczynność przy najbliższych wyborach. Nie warto umierać za takich ludzi. Jeszcze raz prosimy o 

podjęcie zdecydowanych działań, zatroskani pracownicy PKS-u”.  

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Przepraszam na emocje, czy to pismo jest podpisane imiennie 

przez kogoś? 

Radny Henryk Lipiec: Nie. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Ja się nie pytam o nazwisko. Tylko zatroskani pracownicy?  

Radny Henryk Lipiec: Tak. W ten sposób, tak jak odczytałem. I chciałem do tego jeszcze złożyć takie 

zapytanie, pewnie do dyrektora. Czy w przedsiębiorstwie jest opracowana procedura zakupu pojazdów? 

Czy są jakieś wytyczne, czy jest jakiś zespół faktycznie techników, który analizuje stan techniczny tych 

pojazdów przed zakupem? I czy faktycznie ten sprzęt jest zakupiony i od razu, nie wiem, może nie w całości, 

ale w większości trafia do remontu? Bo to są takie, takie trochę dziwne zwyczaje. Ja przekażę panie Starosto, 

ten list w całości. 
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Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Ja pozwolę sobie od razu się odnieść, panie radny. Ja też 

posiadam to pismo. Zapoznałem się z nim dzisiaj rano. Powiem tak, oprócz nas dwóch nie jest pan jedynym 

adresatem, ja i pan, bo jeszcze inni radni dostali również na swoje skrzynki, nie mailowe, tylko dosłownie 

na skrzynki pocztowe przy swoich posesjach, treść tego pisma. Znam to pismo. Myślę, że mimo, że jest to 

anonim, to na pewno wyjaśnimy wiele kwestii z zarządem spółki. Natomiast chciałbym powiedzieć, że 

wczoraj odbyło się nadzwyczajne, czy przedwczoraj nadzwyczajne zebranie, gdzie powołaliśmy Radę 

Nadzorczą. Ta rada jeszcze się musi ukonstytuować, czyli zwołać pierwsze posiedzenie. Mimo, że jest to 

anonim, myślę, że warto porozmawiać o treści tego anonimu w stosownych gremiach. I na pewno później 

się odniesiemy i Zarząd Powiatu, i myślę, że zarząd spółki również. Natomiast jeśli można, jeszcze od razu 

chciałbym odpowiedzieć na to pierwsze pytanie dotyczące salowych. Rozmawiałem z dyrektorem, pytałem, 

podobnie te panie też się zwróciły, z takim pismem, żeby zostać przy 12-godzinnym systemie pracy W 

systemie pracy dyrektor to motywował wyłącznie efektywnością, przejście na 8-godzinny. Że po prostu ten 

8-godzinny system pracy przyniesie większą efektywność i lepsze wykorzystanie pracowników. Natomiast 

generalnie Zarząd nie jest od tego, żeby przecież narzucać dyrektorowi postępowanie ze swymi 

pracownikami, zarząd też oczywiście rozlicza dyrektora z różnych efektów, nie tylko finansowych. Ale tutaj 

też widzę, że tam sygnalizuje chęć zabrania głosu pan dyrektor Orzeł, bo akurat pan dyrektor Mariusz 

Furlepa jest na urlopie. To jeśli pan przewodniczący pozwoli, to dyrektor...  

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Oczywiście, bardzo proszę panie dyrektorze.  

Z-ca Dyrektor SP ZOZ w Łukowie Dariusz Orzeł: Dziękuję bardzo panie Przewodniczący. Ja proszę 

Państwa, jeśli Państwo pozwolicie, zanim odpowiem na pytanie pana radnego, dziękuję bardzo za to 

pytanie odnośnie pań salowych, to chciałbym się jeszcze odnieść w kilku słowach dosłownie, żeby nie 

przedłużać, do pomocy jaką otrzymujemy w postaci środków finansowych od państwa. Tutaj dziękuję 

bardzo za współpracę i za wszelką pomoc finansową, taką jaką tutaj też widzimy w kwocie 1 620 000 zł, 

składam na ręce pana Starosty, dla zarządu i dla Państwa jako radnych i dla pani skarbnik. Za to bardzo 

serdecznie dziękujemy jako zarząd szpitala. Również dziękujemy przy każdych wnioskach, które składamy, 

a finansowanie naszych inwestycji przede wszystkim odbywa się z funduszy, bądź to Ministerstwa Zdrowia, 

bądź z funduszy unijnych. Też otrzymujemy pomoc i wsparcie. Za to bardzo dziękuję. Jeszcze kilka słów 

chciałbym powiedzieć i też się odnieść. Obecnie prowadzimy 5 takich ważnych inwestycji za kwotę niemal 

16 milionów: 15 700 000 zł. I właśnie te zadania są między innymi przez Powiat dofinansowane. Są to 

zadania w roku 2024 realizowane i również w roku 2025. Dziękuję również wszystkim gminom z naszego 

powiatu, które biorą udział w finansowaniu remontu pododdziału ortopedii. Chcę państwa poinformować, 

że jesteśmy na półmetku. Sama inwestycja, jeśli chodzi o remont, jest zaplanowana na zakończenie, na 

koniec marca 2025 roku. Wykonawca dość sprawnie, dość pospiesznie wykonuje swoje zadanie, więc 

jesteśmy na półmetku, nawet myślę, że przekroczyliśmy. Właśnie mamy też pierwszą płatność. I za to 

dziękuję i Powiatowi za finansowanie, Zarządowi Powiatu i poszczególnym gminom z naszego powiatu.  

Proszę Państwa, jeśli chodzi o pytanie, które zadał Pan radny Lipiec. Tak, jest taka sytuacja, 

potwierdzam. I chcę uzupełnić jak gdyby tutaj wypowiedź pana Starosty. W związku z tym, iż od lipca można 

powiedzieć 2022 roku szpital boryka się z pewnymi problemami, z pewnymi deficytem finansowym. Zarząd 

szpitala, dyrekcja, podejmuje proszę Państwa różne działania, aby to zminimalizować. I są to działania 

również, jeśli chodzi o organizację pracy w różnych grupach pracowniczych. Między innymi, jeśli chodzi o 

panie salowe, ale nie tylko podkreślam, bo na przykład nie wiem czy państwo wiecie, od bodajże pół roku 

w szpitalu na przykład nie ma zastępczyń oddziałowych. To jest właśnie po to, żeby tak jak powiedziałem 
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ograniczyć deficyt. I również te działania związane z paniami salowymi miały taki cel. A jednocześnie 

okazało się właśnie, to co pan Starosta powiedział i to co przekazał pan Dyrektor, że efektywność pracy 

jednak jest lepsza w ten sposób. Natomiast dostrzegamy utrudnienia dla pań salowych, jakie są, jeżeli 

możemy o takich mówić. Właśnie z dojazdami związanymi. Natomiast efektywność pracy na czym polega? 

W ciągu dnia krótko mówiąc jest większa potrzeba ilości personelu jeśli chodzi o salowe. Kiedy się odbywa 

więcej zabiegów, więcej operacji, jest więcej pacjentów. Natomiast w porze nocnej no zdecydowanie jest 

to mniej. I tutaj możemy sobie po prostu w ten sposób łatwiej przesuwać jak gdyby pracowników. Tak 

pokrótce. Natomiast cały czas się przyglądamy, bo tego nie wiemy, czy jeszcze nie wiemy czy z tego wyjdą 

skutki finansowe duże czy małe. Na pewno będą dodatnie. I zastrzegamy sobie, że my podejmujemy, tak 

jak powiedziałem różne działania, żeby ograniczyć deficyt. I nie wykluczamy ruchów w drugą stronę 

również. Będziemy się po prostu temu przyglądać. Robimy wszystko żeby finansowo szpital był w jak 

najlepszej sytuacji. Stąd te działania są. Także bierzemy pod uwagę również uwagi pracowników. I 

rozważamy, rozmawiamy na różne tematy. Będziemy państwa o tym wszystkim informować.  

Jeszcze raz dziękuję za pomoc i za wsparcie w różny sposób, w różnych formach. A szczególnie 

finansowej. Dalej prowadzimy te inwestycje. Jeszcze co do prognozy finansowej, która była zmieniana 

między innymi tutaj gdzieś padła kwota pół miliona złotych. Otóż składamy wniosek do Ministerstwa 

Zdrowia na dość duży remont jeśli chodzi o część psychiatryczną. Pracujemy nad tym wnioskiem już kilka 

miesięcy. Dlatego, że on wymaga od nas i dokumentacji typowo budowlanej. Ostatnio na przykład 3 

tygodnie 3 pracownice spędziły na przygotowaniu tej dokumentacji. To co już państwo znacie, Program 

IOWISZ do Wojewody. Czyli tej zgody na taką inwestycję. Ten IOWISZ został już złożony, a jest konieczny do 

złożenia wniosku do Ministerstwa Zdrowia. Więc to wszystko przygotowujemy, sam wniosek ma być złożony 

do końca stycznia taki jest termin. I mamy nadzieję, że to poważne dofinansowanie, które moglibyśmy 

wydać w latach 2025-2029. Uda nam się uzyskać. Robimy wszystko, żeby tak było. Dziękuję bardzo za 

wysłuchanie. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Panie Przewodniczący. Ja chciałbym jeszcze dodać, że 

oczywiście przekażemy te sugestie. Rozmawiałem z panem Dyrektorem na ten temat. Niemniej jednak 

zawsze każdy głos trzeba rozważyć. Pan Dyrektor myślę, że to przemyśli. Natomiast ostateczną decyzję 

podejmie Dyrektor Mariusz Furlepa. Myślę, że my tu jako Zarząd nie będziemy wpływać. Możemy 

zasugerować rozważenie, jeszcze raz głębsze zastanowienie się nad tym systemem, czy wrócić do tych 

dwunastek, czy skupić się na ósemkach. Bo tak również Panie określają między sobą system pracy.  

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Pan Radny Henryk Lipiec prosi o głos. 

Radny Henryk Lipiec: To znaczy tak. Ja jeszcze raz chciałem Dyrektorowi Orłowi podziękować za to, 

że wytrzymał do końca. Nie wiem jakie tam będą naprawdę efekty finansowe. Ja rozumiem, że szpital jest 

przed poważnymi wyzwaniami, jeżeli chodzi o restrukturyzację. Rozumiem, że te restrukturyzacje będą 

jakoś całościowo, czy globalnie wprowadzane, jeżeli chodzi o oszczędność. Ja wiem panie Starosto, że to 

decyzja Dyrektora, dlatego nawet prosiłem Dyrektora o pozostanie. Jeszcze raz bym prosił o pochylenie się 

nad tym wszystkim, bo oprócz efektywności, nie wiem jak to było mierzone, również ważna jest atmosfera 

w zakładzie pracy o czym obaj doskonale wiemy. Natomiast i dziękuję. Natomiast jeżeli jeszcze raz na 

moment chciałem wrócić do tego pisma. Ja pozwoliłem sobie odczytać, bo tylko z naszych radnych, tylko ja 

to otrzymałem. Dlatego nie wiedziałem jakim kluczem to poszło. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Może dlatego, że pan był przecież przewodniczącym Rady 

Nadzorczej w PKS-ie również prawda. Więc z tego czasu dużo pracowników pana zna. A to nadal jest zakład 
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zatrudniający 160 osób. Natomiast tak jak mówię, ja się z tym pismem zapoznałem dzisiaj rano przed sesją. 

Natomiast wiem, że inni radni też dostali na swoje adresy zamieszkania to pismo dokładnie w takiej samej 

treści.  

Radny Henryk Lipiec: Nie miałem tej wiedzy. Ale dziękuję. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo. O głos prosi pan Prezes Tomasz Madoń. Ale ja 

jeszcze też słowo na temat tego pisma. Proszę Państwa, doszło do bardzo niezręcznej sytuacji. Bo z taką 

sytuacją zetknęliśmy się, jak sobie przypominam w poprzedniej kadencji, że cytowany jest anonim, w 

którym padają bardzo ciężkie oskarżenia. I powoływanie się na ustawę o sygnalistach jest w tym momencie 

po prostu nie na miejscu. Nie przerywałem panu odczytywania treści tego pisma, ponieważ sądziłem, że 

ktoś tam się jednak imiennie pod tym podpisał. No bo wybaczcie państwo, pracownicy PKS-u to może być 

jedna osoba, to może być ktoś kompletnie niezwiązany z firmą, to mogą być wszyscy. Tam padają bardzo 

ciężkie oskarżenia. No wprawdzie nie są wymienione nazwiska, ale są wymienione funkcje, więc skojarzenia 

są jednoznaczne. Więc ja bym proponował. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: W piśmie są wymienione konkretnie dwa nazwiska. Są 

nazwiska. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Ja takiego pisma nie dostałem, dlatego stąd moja niewiedza. 

W każdym razie autor pisma, czy autorzy się nie podpisali. Oczywiście zasadne jest by, w moim przekonaniu, 

żeby zarząd się pochylił nad tym zagadnieniem. Natomiast puszczanie w przestrzeń publiczną takich 

oskarżeń, które nie znajdują póki co żadnego potwierdzenia, jest po prostu mało eleganckie. No bo załóżmy, 

że te oskarżenia się nie potwierdzą, no i cóż wtedy te osoby oskarżane mają zrobić. Będą uchodziły w 

środowisku, zanim zdołają wyjaśnić swoją sytuację, no to przez długi czas będą uchodziły za takie osoby, 

które przedstawiono w takim właśnie świetle przedstawiono w tym piśmie. Więc prosiłbym by nieco inny 

tryb procedowania tego typu spraw wprowadzać. Nie odczytywać publicznie czegoś za kim nikt nie stoi. No 

bo w przypadku sygnalisty, jeżeli zarzuty się nie potwierdzą, to w tym momencie osoba oskarżana ma prawo 

interweniować i dochodzić swoich praw w stosunku do konkretnej osoby. A teraz co mamy? Nie wiemy kto 

stoi za tym pismem. I teraz jeśli pan Prezes odpowie na wszystkie zarzuty, one się nie potwierdzą. To 

przeciwko komu ma skierować swoje żale, pretensje, czy dochodzić swoich racji. Pan chce zabrać głos. 

Radny Henryk Lipiec: Rozumiem że nastąpiła krytyka tego co zrobiłem. Ja uważam że to należało 

zgłosić. Mówię nie miałem wiedzy w jakim kierunku to poszło. Z tego co ja się orientuję, jeżeli chodzi o 

prawo, to sygnaliści mogą interweniować nie podpisując się panie Przewodniczący. Ja jestem odporny na 

jakieś sugestie typu odpowiedzialności czy czegoś. Zrobiłem to po to, żeby Zarząd zainteresował się. Nie 

wiedziałem po prostu czy Zarząd posiadał te dokumenty. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Pan prezes prosił o głos. Czy pan nadal podtrzymuje 

chęć zabrania głosu. Proszę. 

Prezes PSK w Łukowie S.A Tomasz Madoń: Pokrótce, nie będę się odnosił panie Przewodniczący, 

Wysoka Rado do wszystkich rzeczy, które zostały napisane. Oczywiście zgadzam się z tym, że bardzo łatwo 

ludzi oskarżyć o różne rzeczy, nawet w takiej formie, że cytuje się prawo. Ale ja mam tutaj jak najbardziej 

dobre intencje. Proszę państwa zakupy autobusów odbywają się w oparciu o plan finansowo – rzeczowy, 

który jest przedstawiany i na walnym zgromadzeniu wspólników, i radzie nadzorczej, i biegłemu 

rewidentowi. Odbywają się w oparciu o ustawę o zamówieniach publicznych i regulamin zamówień, który 

funkcjonuje w firmie. Zakupy autobusów odbywają się od strony technicznej przez komisję, która 
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opracowuje specyfikację, jakie autobusy są w danym momencie nam potrzebne. Dotyczy to zarówno 

autobusów nowych, warunków finansowania tych autobusów, jak również autobusów używanych, bo 

również takie firma pozyskuje. Ubolewam, że w Polsce praktycznie nie ma już żadnych firm, które produkują 

autobusy międzymiastowe, trzeba tych autobusów szukać poza granicami kraju, natomiast to tak jest. 

Autobusy są sprawdzane i testowane od strony technicznej przez pracowników firmy. To, że trzeba po nie 

prawie 1000 km jechać to jest najlepszym testem dla tych pojazdów, one przejeżdżają bezusterkowo. 

Natomiast sprawa, że trafiają do warsztatów to jest część prawdy, bo my na warsztacie dokonujemy tylko i 

wyłącznie kosmetyki. Przyjęliśmy taką strategię, że wolimy sobie sami jakieś drobne zadrapania, czy 

zaprawki porobić, niż mamy to otrzymywać od osoby, która nam te autobusy robi. Mamy dobrych 

fachowców, zrobią to po prostu lepiej, natomiast te elementy to tylko i wyłącznie kosmetyka, oklejenie 

naszymi symbolami odbywa się na miejscu. Mamy pracowników i dzięki temu pracownicy mają utrzymanie. 

I to jest, uważam, najbardziej merytoryczna część tego pisma i uważam, że wyjaśniłem sprawę. Informacje 

o zamówieniach są umieszczane na BIP-ie i na stronach naszej firmy. Tak że nie jest to jakaś tajemnica. Ja 

się przyzwyczaiłem do anonimów, do różnych rzeczy. Chciałbym się z państwem też podzielić, że praktycznie 

nie ma roku, żeby firma nie była sprawdzana, żeby nie przyjeżdżała Inspekcja Pracy. Ja zaczynając pracę 

troszeczkę się tym przejmowałem, natomiast przez lata troszeczkę się uodporniłem. Wiem, że ludzie są 

niezadowoleni, chcieli by lepiej, firma pod względem finansowym finansuje się dobrze. Nie mówię, że nie 

mogłoby być lepiej, zawsze mogło być lepiej. Sytuacja dotycząca minimalnego wynagrodzenia powoduje, 

że te płace coraz bardziej się spłaszczają. Nie spłaszczają się tylko w PKS-ie, jest to tendencja już taka ogólna 

w Polsce.  

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję bardzo, pan radny Henryk Lipiec. 

Radny Powiatu Łukowskiego Henryk Lipiec: Jedno słowo tylko. Ja życzę panu, panie Prezesie i 

zresztą nam wszystkim, żeby to się faktycznie wyjaśniło, żeby do takich sytuacji nie dochodziło. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Kto z państwa jeszcze chciałby głos zabrać? 

Przypominam, jesteśmy w punkcie 14 w sprawie różne i wolne wnioski. Pan radny Lucjan Szakalis, proszę. 

Radny Lucjan Szekalis: Szanowni Państwo, Wysoka Rado, mam kilka takich tematów. Dziękuję za 

poprawę informacji na BIP-ie Starostwa Powiatowego w Łukowie, jednak w związku z tym mam pytanie do 

pana wicestarosty Kozioła. Jakie wydziały Starostwa pan nadzoruje?  

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Na naszym BIP-ie, na naszych stronach jest informacja, który z 

członków zarządu ma nadzór nad poszczególnymi działami, natomiast pewne komórki podlegają z urzędu 

staroście. Myślę, że nie ma problemu, to nie jest tajemnica. Myślę, że tutaj pan wicestarosta odpowie. 

Wicestarosta Janusz Kozioł: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, jeżeli chodzi 

o nadzór, to odpowiadam w imieniu zarządu za naszą oświatę i to jest główny dział, który mi podlega. Poza 

tym także sprawy związane z rynkiem pracy, chociażby dlatego, że jestem przewodniczącym Powiatowej 

Rady Rynku Pracy, czyli sprawy związane z funkcjonowaniem Powiatowego Urzędu Pracy. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję. Proszę ponownie pan Lucjan Szakalis. 

Radny Lucjan Szekalis: Odnośnie tej odpowiedzi, ja pytałem o wydziały, a pan tego nie powiedział. 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Powiatowy Zespół Oświatowy. A Powiatowy Zespół Oświatowy 

z kolei pełni nadzór nad wszystkimi placówkami oświatowymi. Są to szkoły, tak zwane szkoły średnie. Są to 
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dwie placówki dla osób również z niepełnosprawnością intelektualną, z różnymi schorzeniami. Także tutaj 

zapewniam, że pan wicestarosta Janusz Kozioł ma co nadzorować. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Proszę bardzo. 

Radny Lucjan Szekalis: W związku z tą odpowiedzią wyjaśniam, co mamy na BIP-ie, czyli mamy tam 

nieprawdę podaną dla mieszkańców powiatu i nie tylko. Na BIP-ie mamy napisane, że nadzoruje pan pracę 

pięciu wydziałów: Wydział Inwestycji i Zamówień Publicznych, Wydział Budownictwa i Architektury, 

Wydział Komunikacji, Dróg i Transportu, Wydział Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska, Wydział 

Geodezji i Kartografii. Natomiast też na BIP-ie w schemacie struktury i starostwa powiatowego w Łukowie, 

mamy napisane, że pan wicestarosta nadzoruje Wydział Budownictwa i Architektury i Wydział Komunikacji. 

Mamy dwie informacje na BIP-ie, ze sobą sprzeczne i mamy odpowiedź pana wicestarosty jeszcze inną. Idąc 

dalej.  

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Mogę tutaj jedno zdanie powiedzieć. Panowie odpowiedzialni 

za BIP zróbcie w końcu aktualizację. Dziękuję za te uwagi. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Proszę, chce pan kontynuować? 

Radny Lucjan Szekalis: Jeszcze jedna mała uwaga do tego, że też na BIP-ie jest podany taka mała 

litrówka z błędem, że przyjmuje obwyateli, a nie obywateli. I jeszcze chciałem się odnieść do tematu 

uchwały w punkcie dziesiątym rozpatrzenia tej skargi. Też prosiłbym pana wicestarostę o uważne czytanie 

poleceń pana Przewodniczącego Rady, który napisał na tej skardze ustalić z radcą prawnym sposób 

procedowania. A pan wicestarosta chyba tego nie czytał, napisał dekretację na Komisję Skarg, Wniosków i 

Petycji. W wyniku tego komisja zbierała się dwa razy, niepotrzebnie. I też czas rady też był niepotrzebnie 

zmarnowany. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Kto z Państwa jeszcze chciałby zabrać głos? Przypomnę, punkt 

czternasty. Nie zauważam, wobec tego kończymy realizację tego punktu. 

15. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Punkt piętnasty - zakończenie obrad. Wobec wyczerpania 

porządku zamykam …. . 

Starosta Łukowski Dariusz Szustek: Jeśli można jeszcze panie przewodniczący, Szanowni Państwo, 

chyba w tym roku ostatni raz, nie przewidujemy sesji w trybie nadzwyczajnym. Więc myślę, że to jest dobra 

okazja, żeby podziękować za ten cały rok pracy. Wielu z Państwa pracowało, mieliśmy okazję pracować od 

samego początku roku. Część z Państwa dołączyła do naszego szeroko rozumianego zespołu powiatowego 

w maju. Myślę, że ta praca układa się bardzo dobrze. Niektórzy nawet twierdzą, osoby postronne zupełnie, 

że wręcz wzorcowo, nasza rada powiatu może być przykładem dla innych powiatów. Serdecznie dziękuję i 

Państwu, serdecznie dziękuję wszystkim pracownikom starostwa, za jakieś tam usterki drobne, czy pomyłki 

przepraszamy, zdarza się, jak mawiają Francuzi, c'est la vie. Natomiast drodzy Państwo, chciałbym wam 

złożyć najserdeczniejsze życzenia. Już uczynię to na stojąco. Chcę życzyć Państwu i Państwa rodzinom 

dobrego świątecznego czasu. Chcę życzyć, żeby każdy z Państwa przeżywał te święta nadchodzące tak jak 

Państwo sobie wymarzyliście. W atmosferze serdeczności, w atmosferze zrozumienia, w atmosferze 

przyjaźni, otwartości na drugiego człowieka. Chcę życzyć dobrego czasu nie tylko na święta, chcę życzyć 

tego dobrego czasu na cały przyszły 2025 rok. A gdyby nam się jednak pojawiła taka potrzeba zebrania, to 

ja wiem, że Państwo odpowiecie, bo takie są potrzeby powiatu. Ale to świadczy o tym, że jesteśmy 
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dynamiczni, że jesteśmy otwarci, że nie odkładamy problemów na później. Jeszcze raz wszystkiego dobrego 

życzę Państwu i Państwa rodzinom. 

Przewodniczący Rady Karol Ciołek: Dziękuję Ja również kieruję do państwa szczere, serdeczne 

życzenia świąteczne. Wszystkiego dobrego w nowym roku. Zamykam XI Sesję Rady Powiatu Łukowskiego. 

Dziękuję serdecznie za udział w obradach. 
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